
ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ2024  SAYI: 25

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile Adana Sanayi 
Odası’nın (ADASO) işbirliğiyle Adana Model 

Fabrika’da yürütülen Öğren Dönüş Programı’na 
dâhil olan 7 firmada, yalın liderler yetiştirildi, 

yalın üretim yetkinlikleri geliştirildi, yüksek 
oranlarda verimlilik artışı elde edildi ve önemli 

ölçüde tasarruf sağlandı.

YALIN LİDERLER YETİŞTİ 
VERİMLİLİK ARTTI

Katma değerli tarımsal üretimle, tasarım 
üstünlüğüne sahip teknoloji yoğun sanayi 
ürünlerinde öne çıkan Adana, 2023’te 2,9 
milyar dolar ihracata imza attı. 

ADANA’DAN 15, FİRMA İSO 
İKİNCİ 500 LİSTESİNDE

ADANA’NIN 2023 İHRACATI 
2,9 MİLYAR DOLAR 

MESLEKİ EĞİTİM PROJESİ 
BAŞARIYLA TAMAMLANDI

İSO’nun İkinci 500 listesinde Adana 15 
firma ile temsil edildi. Bu firmaların 
2022’deki üretimden net satışları 21 
milyar 57 milyon TL oldu.

Adana Sanayi Odası ve UNDP’nin işbirliği, 
EBRD’nin finansal desteğiyle yürütülen 
Mesleki Eğitim Merkezi Teknik Destek 
Projesi başarıyla tamamlandı. 



Endüstryel Su Arıtma Proses Suyu Arıtma Atık Su Arıtma
Klask Aktf Çamur Arıtma Sstemler
Kmyasal Atık Su Arıtma Sstemler
MBR Arıtma Sstemler
Ger Kazanım Sstemler
ÇamurSusuzlaştırma Sstemler
 Otomasyon Sstemler
Elektrk ve MCC Güç Sstemler

Endüstryel sanaynn su htyacına yönelk su arıtma sstemlern projelendrp, yüksek kaltey
en ekonomk şeklde sunuyoruz.
Anahtar teslm su tesslernn projelendrlmesnden kurulumuna, montajından devreye
alınmasına kadar olan tüm süreçler dünyanın her noktasına ulaştırablyoruz. 

Su ve Teknolojy
Buluşturuyoruz.

Dört Kıtada

Zeytnl Mah. Turhan Cemal Berker Bul. 806/3A
Seyhan / ADANA
0 (322) 456 23 69
nfo@arcwater.com.tr
arcsuartma.com

Kum Fltres
Karbon Fltres
Yumuşatma Sstemler
Ultrafltrasyon Sstemler
Ters Osmoz Sstemler
EDI (Elektrodeyonze) Ssstem
Demneralze Sstem
Dozaj Sstemler
Otomasyon Sstemler
Elektrk ve MCC Güç Sstemler 

WTP Su Tessler
Çelkhane Su Tessler
Haddehane Su Tessler
Sedmantasyon ve Lamella Durultucular
Soğutma Sstemler
Kapalı-Açık Çevrm Srkülasyon Sstemler
Kmyasal Dozaj ve Şartlandırma Sstemler
 Otomasyon Sstemler
Elektrk ve MCC Güç Sstemler

Dünyamıza nefes aldıran 
Teknoloj

Sıfır atık, mnmum karbon salınımı le yeşl br gelecek çn çalışıyoruz. 





4  /  2024
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ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKERİNE UYAR.

KOSGEB'den 
depremzede KOBİ'lere 

12 milyarlık kaynak

AOSB, 50. yılını  
fark yaratan projelerle 

taçlandırıyor

Mentorluk  
zorluklardan güçlenerek 

çıkmayı sağlıyor

"Standartlar, uluslararası 
pazarlara girmenin 

anahtarıdır"

Hayaller 
kumaşlara 
dokundu

İsveç'ten Adanalı 
deprem mağduru 

firmalara hibe

Türkiye Sigorta, 
ADASO'da ürünlerini 

tanıttı

Adana'da yeşil sanayi 
için önemli  

adımlar atılıyor

ASEAN ülkeleriyle 
ticaret köprüleri 

güçlendi

GES VE ENERJİ DEPOLAMA YATIRIMLARI 
ADASO’DA DEĞERLENDİRİLDİ
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“İGE KEFALET PORTALI İLE FİNANSMANA 
ERİŞİM DAHA DA KOLAYLAŞTI”10





6  /  2024

   BAŞKANLAR

 Adana olarak hedefimiz; üretim üssü olmak

İSRAFİL UÇURUM
Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı

MECLİS BAŞKANINDAN

Değerli Okurumuz;

G eçtiğimiz yıl, 
ülkemizi derinden 
etkileyen ve 

unutulmaz acılar yaşatan 
bir deneyim yaşadık. 6 
Şubat'ta Kahramanmaraş 
merkezli olarak meydana 
gelen iki büyük deprem, 
tam 11 kentimizi etkiledi. 
Bu felaket sonucunda on 
binlerce vatandaşımız 
hayatını kaybetti. Vefat 
edenlere Cenab-ı Allah'tan 
rahmet, yaralılara acil 
şifalar, yakınlarına sabır 
diliyorum. Allah, milletimize 
ve tüm insanlık âlemine 
bir daha böyle büyük acılar 
yaşatmasın.
Cumhuriyetimizin 100. 
yılını coşku ve umutla 
karşıladığımız 2023 yılını, 
bir dizi zorluk ve başarıyla 
geride bıraktık. 2023 yılında, 
küresel ticaretteki sıkıntılara 
rağmen ülkemiz ekonomisi 
büyüme ivmesini sürdürdü. 
Türkiye, ihracatını yüzde 0,6 
artışla 255,8 milyar dolara 

yükseltti ve Cumhuriyet 
tarihinin rekorunu kırdık.
Adana’mız ise bu dönemde 
deprem felaketinin olumsuz 
etkileri ve tüm dünyada 
yaşanan makro ekonomik 
göstergeleri göz önüne 
bulundurduğumuzda 
geçen yılki rakamlara 
yakın bir seviyede 
ihracat gerçekleştirdi. 
Adana’mız, 2023 yılında 
2 milyar 901 milyon dolar 
ihracat gerçekleştirdi. 
Tüm sanayicilerimizi, 
gerçekleştirdikleri ihracatla 
ülke ve bölge ekonomisine 
katkılarından dolayı tebrik 
ediyor, başarılarının artarak 
devam etmesini temenni 
ediyorum.
Yeni dönemde, ülkemizin 
daha da ileri gitmesi ve 
ekonomik büyümesi için 
kararlı bir şekilde çalışmaya 
devam etme azmi içindeyiz. 
Adana'nın her alanda bir 
üretim üssü haline gelmesini 
sağlamak, Adana Sanayi 
Odası olarak en büyük 
hedefimiz. Bu çerçevede, 

Adana'mıza ek olarak 5 
yeni organize sanayi bölgesi 
ve bir dizi küçük sanayi 
sitesinin kurulmasıyla 
ülkemize daha fazla katkı 
sağlayacak bir merkez 
olmayı hedefliyoruz. 2023 
yılını ADASO olarak yoğun 
bir tempo içinde geçirdik, 
birçok önemli toplantıya ev 
sahipliği yaptık ve önemli 
projelere imza attık.
Adana sanayisinin her 
alanda gelişimi için çalışan 
Adana Sanayi Odası olarak 
üyelerimize, şehrimize 
ve ülkemize hizmet 
sunuyoruz. Önümüzdeki 
dönemlerde Adana’mız, 
köklü sanayi gruplarının 

doğduğu bir şehir olarak, 
gerçekleştireceği hedefler ve 
projelerle ülke ekonomisine 
her zamankinden daha fazla 
katkılarda bulunacaktır.
Adana Sanayi Odası 
olarak, bu hedeflere 
ulaşmak için Meclisimiz, 
Yönetim Kurulumuz ve 
personelimizle birlikte 
yoğun çaba sarf ediyoruz. 
Ekonomimizin gelişimi, 
kentimizin ve ülkemizin 
nitelikli büyümesi ve 
kalkınması için azimle 
çalışmaya, firmalarımızın 
rekabetçiliklerini artırmaya, 
iş ve yatırım ortamını 
iyileştirmek adına var 
gücümüzle çaba sarf etmeye 
devam edeceğiz.
Bu duygu ve düşüncelerle, 
2024 yılının tüm insanlık 
alemi başta olmak üzere 
ülkemiz ve ilimiz açısından 
hayırlı uğurlu olmasını, 
sağlık, bereket ve bol 
kazançlar getirmesini 
temenni ediyor, tüm 
sanayicilere başarılı bir yıl 
diliyoruz.

“ADASO olarak 
ülkemizin daha 
da ileri gitmesi ve 
ekonomik büyümesi 
için kararlı bir şekilde 
çalışmaya devam 
etme azmi içindeyiz.”
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Şehrimizin büyümesi için çalışıyoruz

ZEKİ KIVANÇ
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BAŞKANDAN

Değerli Okurumuz; Türkiye’mizin ihracatı 
yüzde 0,6 artışla 255,8 
milyar dolar değere 
ulaştı. Cumhuriyet 
tarihimizin rekorunu 
kırdık. Böylesi zor bir 
dönemde gösterilen 
ihracat performansı 
ülkemizin başarısıdır. 

2 023 yılı değişik 
etkenlerle dolu bir 
yıl oldu. Yüz yılın 

felaketi depremin etkisi, 
tüm dünyada yaşanan ve 
yüksek oranda seyreden 
enflasyonun etkisi, savaşlar 
ve jeopolitik risklerle dolu 
bir yılı geride bıraktık.  
2023 yılında hamdolsun 
Türkiye’mizin ihracatı yüzde 
0,6 artışla 255,8 milyar dolar 
değere ulaştı. Cumhuriyet 
tarihimizin rekorunu 
kırdık. Böylesi zor bir 
dönemde gösterilen ihracat 
performansı ülkemizin 
başarısıdır. 
Adana’mız ise geçen 
yılki rakamlara yakın 
bir seviyede ihracat 
gerçekleştirdi. 2023 yılında 
2 milyar 901 milyon dolar 
ihracata imza atarak, ülke 
genelinde 13’üncü sırada yer 
aldık. 
ADASO olarak, şehrimiz 
ve ülkemiz ekonomisinin 
güçlenmesi için kararlılıkla 

çalışmaya devam ediyoruz. 
Hedeflerimiz; Adana'nın 
ihracatını artırmak, 
yeni yatırım alanları 
açılmasını sağlamak, iklim 
değişikliğine hazırlanmak, 
sanayide dijital dönüşümü 
sağlamak aynı zamanda 
beşeri sermayemize 
yapılacak yatırımları 
öncelikli konular olarak 
belirledik.
Odamız, bu hedeflere 
ulaşmak adına iş dünyası, 
kamu ve sivil toplum 
kuruluşlarıyla iş birliği 
yapıyor. Bu sayede, 
şehrimizi daha rekabetçi, 
sürdürülebilir ve yenilikçi bir 
ekonomiye kavuşturmayı 
amaçlıyoruz.
2023 yılında Adana 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi'nin hamiliğini 
üstlenerek gençleri sanayi 
ile buluşturmaya  
devam ettik.
ADASO Tahkim ve 
Arabuluculuk Merkezi'ni 
faaliyete aldık. ADASO 
Akademi online öğretim 

platformumuz aracılığıyla 
üyelerimize çeşitli eğitim 
imkanları sunuyoruz. Devlet 
Destekleri birimimiz ve 
Dış Ticaret birimimizle iş 
dünyasının ihtiyaçlarına 
çözümler sunuyoruz.
Sanayi Kampüsü'müzde 
Adana Model Fabrika 
Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm 
Merkezi, Adana Yenilik 
Merkezi, Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi, ADASO 
Belgelendirme Kuruluşu, 
Su Verimlilik Merkezi gibi 
önemli kuruluşları bir araya 
getirerek, iş dünyasına 
çeşitli destekler sağlıyoruz. 
Üyelerimizin rekabet 
gücünü artırmak ve 
bölgenin gücüne güç 
katmak amacıyla büyük 
bir gayretle çalışıyoruz. 
2024 yılının daha olumlu 
gelişmelerin yaşandığı bir 
yıl olmasını temenni ediyor, 
yeni yılın sanayimize, 
kentimize ve ülkemize 
hayırlı, bereketli ve bol 
kazançlar getirmesini 
diliyorum.
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   HABER

ADANA'NIN, TÜRKİYE 
İHRACATINA KATKISI  
2,9 MİLYAR DOLAR
Türkiye’nin ekonomisinde, katma değeri yüksek tarımsal 
üretimle birlikte tasarım üstünlüğüne sahip teknoloji 
yoğun sanayi ürünlerinde öne çıkan Adana, 2023 yılında 
2 milyar 901 milyon dolar ihracat gerçekleştirdi. ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, “Özveri ve dayanışma içinde 
çalışarak üretebilme kabiliyetimizi, güvenilir ticaret ortağı 
imajımızı ve tedarikçi gücümüzü korumayı başardık. 
Ülkemize döviz kazandırmayı sürdürdük.” dedi. 

K üresel ticarette talep 
daralmalarının, döviz kuru ve 
enflasyon dengesizliklerinin, 

deprem felaketleri ve jeopolitik 
gerilimlerin gölgelediği 2023 yılında 
Adana, 2 milyar 901 milyon dolar 
ihracat gerçekleştirdi. Adana’nın ihracat 
maratonunda kimyevi maddeler ve 
mamulleri, tekstil ve hammaddeleri ile 
hububat, bakliyat, yağlı tohumlar ve 
mamulleri sektörleri öne çıktı. Geride 
kalan yılda Adana’nın en büyük ihracat 

pazarları Irak, İspanya ve Almanya oldu. 
2023 yılında Adana, ihracat hacminde 
en güçlü artışları Tayvan, Ekvator, Küba, 
Singapur, Tayland, Litvanya, Endonezya, 
Suudi Arabistan, Venezuela, Hindistan, 
Fas, Hollanda ve Ukrayna'da yakaladı. 
 
“EN ÇOK İHRACAT YAPAN İLLER 
LİSTESİNDE 13’ÜNCÜ SIRADAYIZ”
Adana Sanayi Odası (ADASO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, Cumhuriyetin 100’üncü 

yıl dönümünün kutlandığı 2023’te 
Türkiye’nin ihracatının bir önceki yıla 
göre yüzde 0,6 oranında artışla 255,8 
milyon dolara ulaştığını, Adana’nın 
en çok ihracat yapan iller listesinde 
13’üncü sırada yer aldığını belirtti. 
Başkan Kıvanç, “Hamdolsun, ülkemizin 
2023 yılında gerçekleştirdiği ihracat 
değeriyle Cumhuriyet tarihimizin rekoru 
kırılmıştır.” dedi. 
2023 yılına küresel ticarette talep 
daralmalarının, döviz kuru ve enflasyon 
dengesizliklerinin, deprem felaketlerinin 
ve jeopolitik gerilimlerin damga 
vurduğunu kaydeden Başkan Zeki 
Kıvanç, bu gelişmelerden Adana’nın 
ihracatının negatif etkilendiğini, bir 
önceki yıla kıyasla yüzde 4,8 oranında 
düşüş yaşandığını ifade etti.
Başkan Zeki Kıvanç, “Adana, 2022 
yılında 3 milyar 46 milyon dolarla 
tarihinin en yüksek yıllık ihracatına 
ulaşmıştı. 6 Şubat’ta meydana gelen 
deprem felaketlerinin olumsuz etkileri 
ve dünya genelinde yaşanan zorlu 
sürece rağmen ilimiz, 2022 yılında 
yakaladığı rakamlara yakın bir 
seviyede ihracat gerçekleştirdi. Küresel 
ekonomide ve yurt içinde yaşanan 
sıkıntılara aldırmadan özveri ve 
dayanışma içinde çalışarak üretebilme 
kabiliyetimizi, güvenilir ticaret ortağı 
imajımızı ve tedarikçi gücümüzü 
korumayı başardık ve ülkemize döviz 
kazandırmayı sürdürdük.” diye konuştu. 
 
“ADANA’NIN 2023 YILI İHRACATINI  
10 SEKTÖR SIRTLADI”
Adana’nın ihracatını kimya, tekstil, 
hububat ve bakliyat, otomotiv, yaş 
meyve sebze, hayvansal gıda, hazır 
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giyim, makine, çelik ve elektrik-
elektronik sektörlerinin sırtladığını 
bildiren Başkan Kıvanç, şunları 
söyledi: “Adana’nın ihracatında yüzde 
19,37 pay ve 562 milyon dolar değer 
ile kimyevi maddeler ve mamulleri 
sektörü ilk sırada yer aldı. Bu sektörü, 
yüzde 17,58 pay ve 510 milyon dolar ile 
tekstil ve hammaddeleri sektörü izledi. 
Yüzde 13,41 pay ve 389 milyon dolar 
ile hububat, bakliyat, yağlı tohumlar 
ve mamulleri sektörü üçüncü sırada 
yer aldı. 100 milyon dolar ve üzerinde 
performans gösteren sektörler arasında 
bir önceki seneye göre ihracat hacmini 
en fazla artıran sektör yüzde 80,5 oran 
ile elektrik ve elektronik oldu.”
 

ülkemiz endüstrisinin ilk nefesini aldığı, 
tarımdan sanayiye geçişin doğduğu 
şehir olan Adana'nın önemi giderek 
artacaktır. Adana, Türkiye'nin ikinci 
yüzyılında yeni yatırım alanları ve 
mevcut üretim kapasitesi ile ülkemizin 
gelişimine en büyük katkı sağlayan lider 
şehirlerin başında geliyor. Büyük ölçekli 
yatırımların konumlandırıldığı 5 yeni 
organize sanayi bölgesi ve birçok küçük 
sanayi sitesinin kurulmasıyla Türkiye 
ekonomisine daha fazla katkı sağlayacak 
bir merkez olmayı hedefliyoruz. 
İhracat rakamlarını kentimizdeki yeni 
yatırım alanlarıyla daha üst seviyelere 
taşıyacağımıza inanıyorum. Adanalı 
sanayicilerimizi,  gerçekleştirdikleri 
ihracatla ülke ve bölge ekonomisine 
katkılarından dolayı tebrik ediyor, 
başarılarının artarak devam etmesini 
temenni ediyorum.” diye konuştu.

“169 ÜLKEYE İHRACAT 
GERÇEKLEŞTİRDİK”
Adana’nın 2023 yılında dünya 
genelinde 169 ülke ve bölgeye ihracat 
gerçekleştirdiğini bildiren Başkan Zeki 
Kıvanç, ilin dış satım performansını 
ülkelere göre değerlendirirken şöyle 
konuştu: “Adana olarak geçen yıl en 
fazla ihracatı 289 milyon dolar değer 
ile Irak’a gerçekleştirdik. 204 milyon 
dolar değer ile İspanya ikinci ve 
194 milyon dolar değer ile Almanya 
üçüncü sırada yer aldı. En fazla ihracat 
gerçekleştirdiğimiz 20 ülke arasında bir 
önceki yıla göre en fazla artışı Fas ve 
Hollanda pazarlarında yakaladık. Fas’a 
yüzde 84,4 oranında artışla 72,7 milyon 
dolar, Hollanda’ya yüzde 79,5 oranında 
artışla 129,1 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdik.”
 
“YENİ YATIRIMLARLA İHRACAT 
RAKAMLARINI DAHA ÜST 
SEVİYELERE TAŞIYACAĞIZ”
Adanalı sanayicilerin ülke ihracatına 
verdiği desteği her geçen yıl daha fazla 
artırmanın gayretinde olduklarının 
altını çizen Başkan Zeki Kıvanç, 
“İhracat rakamlarını Adana için yeterli 
bulmadığımı ifade etmek isterim. 
2024 yılı itibarıyla gelecek 5 yıl içinde 

Küresel ticarette bu kadar sıkıntılı bir 
dönemde Türkiye, ihracatını yüzde 
0,6 artırarak 255 milyar 809 milyon 
dolar ile Cumhuriyet tarihimizin 
rekorunu kırdı. 2023 yılı Türkiye 
toplam ihracatında yüzde 15,8 pay ve 
35 milyar dolar ile Otomotiv Endüstrisi 
ilk sırada yer aldı. Bu sektörü yüzde 
13,8 pay ve 30 milyar 572 milyon dolar 
ile Kimyevi Maddeler ve Mamulleri 
ikinci olarak takip etti. Yüzde 8,7 
pay ve 19 milyar 254 milyon dolar ile 
Hazır giyim ve Konfeksiyon sektörü 
üçüncü sırada yer aldı. 2023 yılında 10 
milyar dolar ve üzerinde performans 
gösteren sektörler arasında bir 
önceki seneye göre en fazla artış 
gösteren sektör yüzde 13 artış ile 
Otomotiv Endüstrisi sektörü oldu.  
Türkiye ihracatında 2023 yılında 18 
milyar 462 milyon dolar ile Almanya 
ilk sırada yer alırken, 12 milyar 197 
milyon dolar ile ABD ikinci ve 11 milyar 
444 milyon dolar ile Birleşik Krallık 
üçüncü sırada yer aldı. 2023 yılında 
ülkemiz ihracatçıları 218 farklı ülkeye 
ihracat gerçekleştirdi. En çok ihracat 
gerçekleştirilen ilk 20 ülke içinde 
geçen yıla göre en fazla artış görülen 
ülke yüzde 62,2 ile Birleşik Arap 
Emirlikleri olurken bu ülkeyi yüzde 
23,2 artış ile Rusya Federasyonu  
takip etti.

TÜRKİYE'NİN 2023 YILI İHRACAT 
PERFORMANSINDA ÖNEMLİ 
SATIR BAŞLARI

KIVANÇ: EN FAZLA İHRACAT 
YAPTIĞIMIZ ÜLKELER 
LİSTESİNDE 289 MİLYON 
DOLARLA IRAK BİRİNCİ, 204 
MİLYON DOLARLA İSPANYA 
İKİNCİ VE 194 MİLYON 
DOLARLA ALMANYA ÜÇÜNCÜ 
SIRADA YER ALDI. 
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“İGE KEFALET PORTALI İLE 
FİNANSMANA ERİŞİM  
DAHA DA KOLAYLAŞTI”
Adana Sanayi Odası (ADASO), İhracatı Geliştirme A.Ş.’nin (İGE) 
koordinasyonunda düzenlenen “İhracatın Finansmanı Buluşmaları” 
etkinliğinde Adanalı ihracatçılar ile finans dünyasının temsilcilerini 
bir araya getirdi. 200’e yakın iş insanının katıldığı toplantıda, 
ihracatçı firmalara uygun maliyetli finansman kolaylığı sağlamak 
amacıyla kurulan İGE Kefalet Portalı tanıtıldı.

İ hracatı Geliştirme 
A.Ş.’nin (İGE) 
koordinasyonunda, 

Adana Sanayi Odası ev 
sahipliğinde, Akdeniz 
İhracatçı Birlikleri (AKİB) ile 
Türk Eximbank’ın desteği, 
Akbank, Garanti BBVA, İş 
Bankası, Odeabank ve Yapı 
Kredi’nin sponsorluğunda 
gerçekleştirilen İhracatın 
Finansmanı Buluşmaları 
etkinliğinde ihracatçı 
firmalara uygun maliyetli 
finansman kolaylığı 
sağlamak amacıyla kurulan 
İGE Kefalet Portalı tanıtıldı. 
 
“EN UYGUN 
FİNANSMAN SEÇİMİ 
İÇİN YENİLİKÇİ BİR 
PLATFORM”
ADASO Sakıp Sabancı 
Toplantı Salonu’nda 
düzenlenen toplantının 
açılışında konuşan İGE 
A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi 
Kasım Akdeniz, “İGE 

Kefalet Portalı, kefalet 
verdiğimiz ihracatçının kredi 
talebini tek bir noktadan 
tüm bankalara aynı anda 
iletebilmesini ve bankaların 
kendisine sunduğu 
finansman şartlarını bir 
arada görüp kendisi için en 
uygun seçimi yapabilmesini 
hedefleyen yenilikçi 
bir platformdur. Artık 
ihracatçılar tek bir noktadan 
tüm bankalara, tüm 

bankalar da müşterisi olsun 
olmasın, o ihracatçının 
bulunduğu lokasyonda 
faaliyet göstermese 
dahi tüm ihracatçılara 
ulaşabiliyor. Bu yönüyle 
portal, ihracatçılara fayda 
sağladığı kadar bankalar 
için de müşteri kazanımını 
kolaylaştıran ve verimliliği 
artıran bir uygulama olarak 
öne çıkıyor. Bankalarımız bu 
portal sayesinde, kredibilite 

olarak değerlemesi yapılmış 
ve İGE kefaletini almış 
ihracatçılarımızın bilgilerine 
erişip kredi taleplerini 
karşılamak için hızlıca 
aksiyon alabiliyor. Tüm 
ihracatçılarımızı portalı 
etkin bir şekilde kullanmaya 
davet ediyoruz.” dedi. 
 
“ADANA, KISA VADEDE 
MARMARA BÖLGESİ’NE 
ALTERNATİF İKİNCİ 
BÜYÜK ÜRETİM 
MERKEZİ OLACAK”
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç ise 
Adana’nın geçmişten 
aldığı miras ile günümüzde 
sanayi çeşitliliği en 
yüksek olan illerin 
başında geldiğini söyledi. 
Adana’nın otomotivden 
elektronik karta, makineden 
mobilyaya, gemiden tekstile, 
yemeklik yağdan kimya 
ürünlerine kadar yüzlerce 
farklı alandaki üretimiyle 
dünya pazarlarında yer 
aldığını vurgulayan Başkan 
Kıvanç, kentin kısa vadede 
Marmara Bölgesi’ne 
alternatif ikinci büyük 
üretim merkezi olacağını 
belirtti. 
Türkiye’de gelişim 
potansiyeli yüksek iki 
ilinden birinin Adana 
olduğunu belirten Başkan 
Kıvanç, “Adana, toplam 5 
yeni organize sanayi bölgesi, 
15’e yakın küçük sanayi 
sitesinin kurulmasıyla 
Cumhuriyetimizin yeni 
yüzyılında ülkemiz 
ekonomisine katkı 
sağlayacak en önemli 
illerin başında yer alacaktır. 
Şimdilik 100 milyon 
metrekarenin üzerinde 
alanı sanayiye açıyoruz. 
Bu yatırımların olması için 
İhracatı Geliştirme A.Ş. ve 
bankalarımıza çok büyük iş 
düşüyor.” diye konuştu. 
Konuşmaların ardından 
‘Bankacılık ve Finans Paneli’ 
ve ‘İhracatta Finansmanın 
Önemi-Tehditler ve 
Fırsatlar Paneli’ düzenlendi. 
Bankacılar, ihracatçılara 
sundukları finansman 
çözümleri hakkında 
bilgi verdi. AKİB’e üye 
ihracatçılar da Eximbank 
ve banka temsilcilerine 
ihtiyaçlarını anlattı.

ADASO Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç

İGE A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi 
Kasım Akdeniz
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İ stanbul Sanayi Odası (İSO), 
daha çok küçük ve orta ölçekli 
işletmeleri (KOBİ) kapsayan 

"İSO Türkiye'nin İkinci 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu-2022" araştırmasının 
sonuçlarını açıkladı. KOBİ’lerin 
performansı açısından önemli sonuçlar 
ortaya koyan araştırmaya göre;  2022 
yılında sanayi sektörü, başta Rusya-
Ukrayna Savaşı, yükselen enflasyon, 
finansal koşullarda sıkılaşma gibi önemli 
gelişmelerin yaşandığı ve bunlara bağlı 
olarak 2022’nin ikinci yarısında küresel 
büyüme ve ticaretin ivme kaybettiği bir 
ortamda faaliyet gösterdi. Bu kapsamda 
İSO İkinci 500 sonuçlarına bakıldığında, 

2022'de ikinci 500 şirketin üretimden 
satışları yüzde 104,8 artarak 694,8 
milyar liraya yükseldi. Bu artışta, güçlü 
iç talep ve ihracat artışının yanı sıra 
enflasyon ve döviz kurlarındaki yükseliş 
belirleyici rol oynadı.
 
2022 YILINDA İSO İKİNCİ 500’ÜN 
ZİRVESİNDEKİ ŞİRKETLER
İSO İkinci 500'ün 2022 yılı listesinde 
ilk sırada 2 milyar 54 milyon liralık 
üretimden satış değeriyle Şirikçioğlu 
İplik ve Denim İşletmeleri San. Tic. A.Ş. 
yer aldı. Safa Tarım A.Ş. 2 milyar 51 
milyon lira değerle ikinci, Erdoğanlar 
Alüminyum San. ve Tic. A.Ş. 2 milyar 

47 milyon lira değerle üçüncü oldu. 
İSO İkinci 500 sıralamasına üretimden 
satışları 2 milyar 54 milyon lira ile 
886 milyon lira arasında olan şirketler 
girebildi. Araştırmaya konu olan 
döneme 125 yeni sanayi kuruluşu dâhil 
oldu. Bunlardan 51'i İSO 500'den İSO 
İkinci 500'e düşen şirketlerden oluştu. 
2022 yılında zayıflayan küresel büyüme 
dinamiklerine karşın Türkiye'nin 
ihracatı yüzde 12,9 oranında artarak 
254,2 milyar dolara yükselmişti. Aynı 
dönemde, İSO İkinci 500'ün ihracatı 
da yüzde 19,3 oranında artarak 16,1 
milyar dolara çıktı ve tarihsel olarak 
rekor düzeye ulaştı. İSO İkinci 500'ün 

İstanbul Sanayi Odası'nın (İSO) hazırladığı "Türkiye'nin İkinci 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu-2022" araştırmasında Adana 15 firma ile temsil edildi. 

Adana’dan İSO İkinci 500 listesine girmeyi başaran şirketlerin üretimden net 
satışları 21 milyar 57 milyon TL düzeyinde gerçekleşti. İSO İkinci 500 listesinde 

yer alan Adanalı firmalar faaliyet alanlarına göre değerlendirildiğinde gıda, 
tekstil, kimya, demir ve demir dışı metaller sektörleri öne çıktı.

ADANA’DAN 15 FİRMA 
İSO İKİNCİ 500’DE
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ihracat artış hızı, Türkiye ve İSO 500'ün 
üzerinde gerçekleşti. İkinci 500'ün 
Türkiye sanayi ihracatı içindeki payı 0,3 
puan artarak yüzde 6,5'e yükseldi.
 
İSO İKİNCİ 500’ÜN FAALİYET KÂRI 
104 MİLYAR TL’YE YÜKSELDİ
İSO İkinci 500, 2022'de satış 
performansının yanı sıra kârlılıkta da 
başarılı bir yıl geçirdi. Söz konusu yılda 
şirketlerin faaliyet kârı yüzde 91 artarak 
100,4 milyar liraya çıktı. Buna karşılık 
aynı dönemde faaliyet kârlılığı oranı 1,1 
puan düşüşle yüzde 12,6'ya geriledi. 
Benzer şekilde faiz, amortisman ve 
vergi öncesi kâr büyüklüğü de yüzde 
90,2'lik artışla 121,1 milyar liraya ulaştı. 
Bu artışa rağmen FAVÖK kârlılığı oranı 
1,4 puan azalarak yüzde 15,2'ye düştü. 
Vergi öncesi kâr ve zarar toplamı ise 
yüzde 98,2 artarak 37,7 milyar liradan 
74,7 milyar liraya yükseldi. Ancak 
satış kârlılığı oranı 0,4 puan düşüşle 
yüzde 9,8’den yüzde 9,4’e indi. Tüm 
bu gelişmeler kârlılık rasyolarında bir 
önceki yıla göre kısmen daha düşük 
bir performansa işaret etti. Yine de 
yüksek enflasyon ortamı ve kurların 
etkisiyle maliyetlerin hızla arttığı bir 
yılda kâr-zarar dengesinin başarılı 
olarak yönetilebildiği görüldü. İSO 
İkinci 500'de diğer faaliyetlerden olağan 
gelir ve kârlar 70 milyar lirayken, diğer 
faaliyetlerden olağan gider ve zararlar 
63,5 milyar lira oldu. Üretim faaliyeti dışı 
gelirlerin dönem kâr ve zarar toplamı 
içindeki payı 2021'de yüzde 17,2 iken 
2022'de yüzde 8,7'ye geriledi.  2022'de 
sanayicinin daha fazla esas faaliyetlerine 
odaklandığı ve kârını gerçek işinden 
elde ettiği görüldü. Finansman 
giderleri, şirketlerin kârlılıklarında 
temel belirleyicilerden olmayı 2022'de 
sürdürdü. Finansman giderleri yüzde 
60,8 artarak 32,3 milyar liraya yükseldi. 
  
İSO İKİNCİ 500 LİSTESİNDE  
15 ADANA FİRMASI
İSO İkinci 500 listesine Adana’dan 
15 firma girmeyi başardı. Açıklanan  
sonuçlara göre 2022 yılında Türkiye’nin 
en büyük sanayi kuruluşları listesinde 
Adana’dan 29 firma yer almayı 
başardı. Buna göre; Tat Nişasta San. 
ve Tic. A.Ş. 20’nci, Oğuz Tekstil San. 
ve Tic. A.Ş. 41’inci, Pilyem Gıda Tarım 
San. ve Tic. A.Ş. 44’üncü, Gürsoy 
Yem Gıda ve Hayvancılık San. Tic. 
A.Ş. 81’inci, Tezkim Tarımsal Kimya 
San. ve Tic. A.Ş. 84’üncü, Oğuz Gıda 
San. ve Tic. A.Ş. 94’üncü, Palmiye 

Sulama Sistemleri San. ve Tic. Ltd. Şti. 
272’nci, Kıvanç Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 
280’inci sırada yer aldı. Bir firma ise 
ismini açıklamak istemedi. 
 
“LİSTEYE GİREN FİRMALARIMIZ 
ÖNÜMÜZDEKİ DÖNEMLERDE İLK 
500’Ü ZORLAYACAKTIR”
Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, “İstanbul 
Sanayi Odası’nın Türkiye’nin en büyük 
sanayi kuruluşları araştırmalarına göre 
2022 yılında ilk 1.000 şirket arasında  
Adana’dan 29 firma yer aldı. İSO 
İkinci 500’e girmeyi başaran Adanalı 
firmaların tamamı ilk 300’de bulunuyor. 
Ümit ediyorum ki; bu firmalarımız 
önümüzdeki dönemlerde İlk 500’ü 
zorlayacaktır.” diye konuştu.
Adana’nın mevcut potansiyeli dikkate 
alındığında Türkiye’nin en büyük 
sanayi kuruluşları listelerine giren firma 
sayısının yeterli olmadığını belirten 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, “Adana, 
yeni yatırım alanları ve sahip olduğu 
üretim potansiyeliyle önümüzdeki 
yıllarda açıklanan sayıların çok 
daha üzerine çıkacaktır. Üretim, 
istihdam ve ihracat hedeflerinden 
ödün vermeden çalışmalarına 
devam ederek 2022 yılı İSO 
İkinci 500 listesine girme başarısı 
gösteren firmalarımızı kutluyorum, 
şükranlarımı sunuyorum.” dedi. 

Dokuma İplik Tekstil San. ve Tic. 
A.Ş. 121’inci, Akhan Un Fabrikası ve 
Tarım Ürünleri Gıda San. Tic. Ltd. Şti. 
143’üncü, Pier Agro Gıda San. ve Tic. 
A.Ş. 155’inci, Zahit Alüminyum San. 
ve Tic. A.Ş. 223’üncü, Erbey Dokuma 
İplik San. ve Tic. A.Ş. 248’inci, Bakırlar 
Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 267’nci, Netafim 

 İSO 500-TÜRKİYE'NİN İKİNCİ 500 BÜYÜK SANAYİ KURULUŞU-2022

2022 
Sıra No

2022 
Sıra No

2021 
Sıra No

2021 
Sıra No

ADANA  MERKEZLİ  ÜYELERİMİZ 

MERKEZİ ADANA DIŞINDA OLAN ÜYELERİMİZ 

20
41

44
81
84
94
121
143
223
248
267
272
280

137 
183 
334 
376 
478

1 
2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 

10 
11 
12 
13

1 
2 
3 
4 
5

112 
80
59 
77 
85 
121 

374 
156 
333 

- 
213 
419 
349

144 
264 
281 
312 

-

Tat Nişasta Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Oğuz Tekstil Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Pilyem Gıda Tarım Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Gürsoy Yem Gıda ve Hayvancılık Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Tezkim Tarımsal Kimya Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Oğuz Gıda Sanayi ve Ticaret  A.Ş. 
Palmiye Dokuma İplik Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 
Akhan Un Fabrikası ve Tarım Ürünleri Gıda Sanayi ve Ticaret  Ltd. Şti. 
Zahit Alüminyum Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Erbey Dokuma İplik Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Bakırlar Tekstil Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Netafim Sulama Sistemleri Sanayi ve Ticaret Ltd. Şti. 
Kıvanç Tekstil Sanayi ve Ticaret A.Ş.

Chryso-Kat Katkı Malzemeleri Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Della Gıda Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Ilsan Tekstil Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Mes Yağ ve Gıda Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Ceytech Makina Sanayi ve Ticaret A.Ş.
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KOSGEB'DEN DEPREMZEDE KOBİ’LERE  
12 MİLYARLIK KAYNAK

K üçük ve Orta 
Ölçekli İşletmeleri 
Geliştirme ve 

Destekleme İdaresi 
(KOSGEB) Başkanı Ahmet 
Serdar İbrahimcioğlu, 
Deprem Sonrası Mikro, 
Küçük ve Orta Ölçekli 
İşletmelerin Canlanması 
Destek Programı ile 
6 Şubat’ta yaşanan 
Kahramanmaraş merkezli 
depremlerden etkilenen 11 
ilde bulunan KOBİ'lere hasar 
durumlarına göre, toplamda 
12 milyar lira tutarında 
destek vereceklerini söyledi. 
Deprem Sonrası Mikro, 
Küçük ve Orta Ölçekli 
İşletmelerin Canlanması 
Destek Programı 
bilgilendirme toplantısı 
Adana Sanayi Odası’nda 
(ADASO) gerçekleştirildi. 
Toplantıya KOSGEB 
Başkanı Ahmet Serdar 
İbrahimcioğlu, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Adana Ticaret 
Odası (ATO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Yücel 
Bayram, ATO Meclis 
Başkanı İsmail Acı, Sanayi 

ve Teknoloji İl Müdürü 
Remzi Özdoğan, KOSGEB 
İl Müdürü Mehmet Eren ve 
çok sayıda iş insanı katıldı. 

“SIFIR FAİZ, 24 AYDA 
ÖDEME, DESTEĞİ 
AVANTAJLI KILIYOR”
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, toplantının 
açılışında yaptığı 
konuşmada, 
KOSGEB’in afet sonrasında 
depremden etkilenen 
işletmeleri ekonomik 
yönden canlandırmak 
amacıyla başlattığı 
çalışmaların önemli 
olduğunu vurguladı.  
Kıvanç, Deprem Bölgesi 

Mikro, Küçük ve Orta 
Ölçekli İşletmelerin 
Canlanması Destek 
Programı’nı incelediğini, 
“Sıfır faiz, ilk 24 ayda ödeme 
olmaması, sonrasında 3 eşit 
taksitte ödeme” gibi önemli 
avantajlar barındırdığını 
anımsattı. Kıvanç, 
depremden etkilenen ve 
hasar alan işletmelerin 
yaralarını sarmak amacıyla 
hayata geçirilen destek 
programının özelikle 
mikro, küçük ve orta 
ölçekli firmalara can suyu 
olacağına dikkat çekti.
Program ile depremzede 
işletmelere toplamda 12 
milyar lira tutarında destek 

sağlayacaklarını, başvuru 
sayısının 20 bini geçtiğine 
dikkat çeken KOSGEB 
Başkanı Ahmet Serdar 
İbrahimcioğlu, ise “Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep 
Tayyip Erdoğan, Deprem 
Sonrası Mikro, Küçük ve 
Orta Ölçekli İşletmelerin 
Canlanması Destek 
Programı müjdesini verdi. 
Bu destek Dünya Bankası 
ile yapılan müzakereler 
neticesinde bir dış kaynak 
olarak ülkemize getirildi. 
Bu dış kaynağı en hızlı 
şekilde mikro, küçük ve 
orta ölçekli firmalarımıza 
faydalandırmak istiyoruz. Bu 
programı işletmelerimizin 
faaliyetlerini sağlaması 
amacıyla bir can suyu olarak 
görüyoruz. İşletmeler bu 
destekten faydalanmak 
için başvurularını internet 
üzerinden kolaylıkla 
yapabilirler.” diye konuştu.

BAYRAM: TİCARET 
AZALINCA ZORDA 
KALDIK
Adana Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Yücel Bayram da 
Adana’daki esnafın en 
büyük yıkımların yaşandığı 
illerle ticari bağları 
olduğunu, buralarda 
ticaretin azalmasıyla 
Adanalı ticaret erbabının 
da zorda kaldığını anlattı. 
Başkan Yücel Bayram, 
temin edilen kaynakların 
doğru kullanılması için 
KOSGEB yetkililerine iş 
birliği çağrısı yaptı.
Deprem Sonrası Mikro, 
Küçük ve Orta Ölçekli 
İşletmelerin Canlanması 
Destek Programı 
Bilgilendirme Toplantısı 
yapılan kapsamlı sunumun 
ardından son buldu.

KOSGEB Başkanı Ahmet Serdar İbrahimcioğlu, Deprem Sonrası Mikro, Küçük ve Orta Ölçekli 
İşletmelerin Canlanması Destek Programı kapsamında işletmelere 12 milyar lira tutarında destek 
vereceklerini belirtti. İbrahimcioğlu, “Can suyu olarak gördüğümüz programda, KOBİ'ler, 0 faizli ve 
ilk 24 ay ödemesiz 750 bin TL'ye kadar geri ödemeli kredi desteğinden yararlanabilecekler.” dedi.
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“STANDARTLAR, ULUSLARARASI 
PAZARLARA GİRMENİN ANAHTARIDIR”

T ürk Standartları 
Enstitüsü (TSE) 
tarafından 

düzenlenen, “TSE ile Sektör 
Buluşmaları” etkinliğinin 
7’ncisi Adana Sanayi 
Odası ev sahipliğinde 
gerçekleştirildi. Programın 
açılışında konuşan TSE 
Başkanı Mahmut Sami 
Şahin, TSE’nin Türk 
sanayisine daha az maliyetle 
uluslararası standartlara 
uygun, ürün ve hizmet 
sağlayarak uluslararası 
pazarlara girmesinin 
anahtarı olduğunu belirtti. 
Adana'nın tekstilden 
kimyaya, otomotivden 
enerjiye, birçok sektörde 
yaptığı atılımlarla 
ekonomiye önemli katkılar 
sunduğunu belirten 
TSE Başkanı Şahin, 
kurumun temel görevinin 
gösterilen gayretlerin 
başarıya ulaşması için 
standardizasyon ve 
uygunluk değerlendirme 
alanlarında iş dünyasının 

önünü açmak, karşılaşılan 
teknik engelleri bertaraf 
ederek küresel ticaretteki 
yolculuklarına rehberlik 
etmek olduğunu söyledi.  
TSE Başkanı Şahin, 
“TSE, Türk sanayisinin 
daha az maliyetle 
yüksek kaliteli üretim 
yapmasının, inovasyon 
faaliyetlerini etkin bir 
şekilde sürdürmesinin, 
uluslararası standartlara 
uygun ürün ve hizmet 
sağlayarak uluslararası 
pazarlara girmesinin 
anahtarı konumundadır. 
Avrupa Birliği’nin 
standardizasyon kuruluşları 
CEN ve CENELEC 
üyeliklerimizle, ülkemizin 
bu kuruluşlarda güçlü bir 
oy hakkına sahip olmasını 
sağlıyoruz. Dünyanın birçok 
ülkesindeki kuruluşlarla 
yaptığımız ikili anlaşmalarla 
sanayicilerimizin 
yaşayabileceği olası teknik 
engelleri bertaraf ediyoruz." 
diye konuştu.

“KALİTE KAMPÜSÜ İLE 
YAKIN COĞRAFYAYA 
HİZMET VERECEĞİZ”
Sanayi ve ticarette yaşanan 
büyük dönüşümlerin, 
üretim zincirini derinden 
etkilediğine dikkati çeken 
Şahin, bu durumun yeni 
teknik düzenlemelerle 
yeni çalışma alanlarını da 
beraberinde getirdiğini 
vurguladı. Ankara’da 90 bin 
metrekarelik alanda inşa 
edilen Kalite Kampüsü’nde 
yakın coğrafyadaki 
kuruluşlara hizmet sunmaya 
başlayacaklarını kaydeden 
Şahin, şöyle konuştu: 

“Türkiye'nin kalite üssü 
olacak kampüs, teknolojik 
bilginin ülkemize transferi, 
stratejik sermayenin 
yurt içinde kalması, 
ekonomimizin sürdürülebilir  
biçimde güçlenmesi 
ve insan kaynağının 
yetkinleştirilmesi gibi 
kazanımlar sağlayacaktır.”  
 
“DÜNYANIN ORTAK DİLİ 
STANDARTLARDIR”
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç ise TSE’nin, 
Türkiye’nin gelişimine 
katkı sağlayan en önemli 
kuruluşların başında 
geldiğini vurguladı, 
standartlar aracılığıyla 
sağlanan uyumluluk ve 
kalitenin, uluslararası 
alanda rekabetçiliğe 
önemli avantajlar 
sağladığını söyledi. 
Kıvanç, “Günümüzde 
tüm dünyanın ortak dili 
standartlardır. Standartlara 
uygun, kaliteli üretim 
yapan sanayicilerimiz çok 
çeşitli pazarlara rahatlıkla 
ulaşabiliyor.” dedi. 
Adana Ticaret Borsası (ATB) 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Şahin Bilgiç de karbon 
emisyonunun azaltılması 
ve yeşil dönüşüme uyum 
sağlanmasına yönelik bir 
çalışma için TSE'den destek 
beklediklerini söyledi.

Adana’nın iş dünyası temsilcileriyle Adana Sanayi Odası’nda (ADASO) 
buluşan Türk Standartları Enstitüsü (TSE) Başkanı Mahmut Sami 
Şahin, “TSE, Türk sanayisinin daha az maliyetle yüksek kaliteli üretim 
yapmasının, inovasyon faaliyetlerini etkin bir şekilde sürdürmesinin, 
uluslararası standartlara uygun ürün ve hizmet sağlayarak uluslararası 
pazarlara girmesinin anahtarı konumundadır.” dedi.
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   HABER

A lman Federal Ekonomik İş 
Birliği ve Kalkınma Bakanlığı 
tarafından finanse edilen 

Ekonomik Fırsatların Desteklenmesi 
Programı (PEP) kapsamında; Alman 
Uluslararası İş Birliği Kurumu (GİZ) 
ve Adana Sanayi Odası (ADASO) iş 
birliğinde yürütülen Yeşil Sanayiye 
Doğru Toplumların İstihdamla 
Kaynaştırılması YESAD-2 Projesi 
kapsamında Yeşil Zirve-2 etkinliği 
gerçekleştirildi. Adana Sheraton 
Otel’deki etkinliğe; Adana Büyükşehir 
Belediye Başkanı Zeydan Karalar, 
Çukurova Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Meryem Tuncel, Çevre, Şehircilik 
ve İklim Değişikliği Bakanlığı İklim 
Değişikliği Başkanlığı Başkan Vekili 
Orhan Solak, GİZ Ekonomik Fırsatların 

Desteklenmesi Programı Özel Sektör 
Geliştirme Danışmanı İpek Benek,  
ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum, 
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, Adana Ticaret Borsası (ATB)
Başkanı Şahin Bilgiç, Adana Ticaret 
Odası Meclis Başkanı İsmail Acı, ATB 
Meclis Başkanı Osman Bağış ve çok 
sayıda ilgili kişi katıldı. 4 oturumda 
düzenlenen etkinlik, “Yeşil Mutabakat 
Kapsamında Güncel Değerlendirmeler 
(COP 28, Su/Atık Yönetimi, Sınırda 
Karbon Düzenleme Mekanizması), Yeşil 
Mutabakat Çerçevesinde Karbon, Su 
Ayakizi, Enerji ve Sanayi Üzerindeki 
Etkileri, Yeşil Finansman ve Karbon 
Ticareti, Yeşil Mutabakatta Sektörel 
Uygulamalar ve Dijital Ürün Pasaportu” 
konularında gün boyunca sürdü. 

50 FİRMA İÇİN YEŞİL YOL 
HARİTALARI HAZIRLANDI
GİZ Ekonomik Fırsatların 
Desteklenmesi Programı Özel Sektör 
Geliştirme Danışmanı İpek Benek, 
yaptığı konuşmada, projenin başarıları 
ve önemli aşamaları hakkında bilgi 
verdi. İpek Benek, projenin bölgedeki 
ekonomik dönüşüme önemli katkı 
sağladığını vurgulayarak, gelecekteki 
başarılara ışık tutacağını bildirdi. Yeşil 
dönüşüme hazırlık sürecinden teknoloji 
geliştirmeye kadar geniş bir yelpazede 
yürütülen projenin, sürdürülebilirlik ve 
istihdam alanlarında önemli başarılar 
elde ettiğine dikkat çeken İpek 
Benek, projede emeği geçen herkese 
teşekkür etti. İpek Benek, “2019 yılı 
başından itibaren toplamda 14 ilde, 

Yeşil Sanayiye Doğru Toplumların İstihdamla Kaynaştırılması 
YESAD-2 Projesi kapsamında düzenlenen Yeşil Zirve-2 etkinliğinde, 
çevre kirliliği, küresel ısınma ve iklim değişikliği konuları ele alındı. 
ADASO Başkanı Kıvanç, projeye dâhil olan firmalara yeşil dönüşüm, 
karbon yönetimi ve benzeri konularda danışmanlık hizmetleri 
sunarak üretim süreçlerini daha sürdürülebilir hale getirmelerine 
destek olduklarını, çevreye duyarlı sanayi oluşturma hedefinde 
önemli adımlar attıklarını belirtti.

ADANA’DA YEŞİL SANAYİ  
İÇİN ÖNEMLİ ADIMLAR 
ATILIYOR

Yeşil Sanayiye 
Doğru 
Toplumların 
İstihdamla 
Kaynaştırılması 
YESAD-2 
Projesi 
kapsamında 
düzenlenen 
Yeşil Zirve-2 
etkinliğine 
Adana iş 
dünyası büyük 
ilgi gösterdi. 
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çeşitli bakanlıklar, belediyeler, odalar, 
yerel ve sivil toplum kuruluşları dâhil 
olmak üzere toplamda 47 uygulama 
vakası üzerinden 72 proje yürütüldü. 
Alman Federal Ekonomik İş Birliği ve 
Kalkınma Bakanlığı tarafından finanse 
edilen program kapsamında su, enerji, 
atık ve karbon yönetimi konularında 
mentorluk hizmeti sunarak toplamda 50 
firma için yeşil yol haritaları hazırlandı. 
Proje kapsamında 30 firmanın karbon 
ayak izi ölçümleri gerçekleştirildi 
ve bu veriler doğrultusunda enerji 
kullanım alanları analiz edildi. Ayrıca, 
firmaların su kullanımı verimliliğini 
analiz etmek amacıyla saha ziyaretleri 
gerçekleştirildi ve laboratuvar analizleri 
sonuçları doğrultusunda su kazanım 
potansiyelleri belirlendi.” dedi.

“YEŞİL DÖNÜŞÜM, KARBON 
YÖNETİMİNDE DANIŞMANLIK 
HİZMETLERİ SUNDUK”
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç da proje 
kapsamında birçok konuda Adana'nın 
önemli kazanımlar elde ettiğini aktardı. 
YESAD-2 Projesi’nde toplamda 50 
firmayla iş birliği yaparak üretim 
süreçlerinin sürdürülebilirliğini tüm 
yönlerden teşhis ettiklerine dikkat 
çeken Kıvanç, şunları kaydetti: "Yeşil 
yol haritaları hazırlayarak bu firmalara 

rehberlik ettik ve sürdürülebilirlik 
konusunda somut adımlar atmalarına 
yardımcı olduk. Bu süreçte, ölçüme 
uygun olan 30 firmada karbon ayak izi 
ölçümlerini gerçekleştirdik. Bu sayede, 
karbon salımını kontrol altına alarak 
çevremize daha duyarlı bir sanayi 
oluşturmanın önemli adımlarını attık. 
YESAD-2 Projesi, ekonomik kalkınmaya 
ve iş gücü piyasasına katkı sağlamak 
amacıyla yaklaşık 200 kişiye istihdam 
olanağı sundu. Ayrıca, bu kişilere yeşil 
beceri eğitimleri vererek sürdürülebilir 
iş gücünün gelişimine katkıda bulunduk. 
Proje kapsamında 12 farklı konuda 
seminerler düzenledik. Firmalara yeşil 
dönüşüm, karbon yönetimi ve benzeri 
konularda danışmanlık hizmetleri 
sunarak süreçlerini daha sürdürülebilir 
hale getirmelerine destek olduk. Bu 

vesileyle, PEP ve GİZ yetkililerine, 
sanayimize sağladıkları değerli katkılar 
ve iş birlikleri için teşekkür ediyorum." 
Adana Büyükşehir Belediye Başkanı 
Zeydan Karalar da tabiata kötü 
davranmanın bedelinin ödendiğini 
söyledi. Küresel ısınmanın felaketleri 
beraberinde getirdiğini ve ciddi 
tehlikeyle karşı karşıya olunduğunu 
belirten Karalar, belediye olarak 
karbon ayak izini ve küresel ısınmayı 
kendi ölçeklerinde azaltma noktasında 
yenilenebilir enerji yatırımları 
yaptıklarını dile getirdi.

760 BİN TON PLASTİK ATIĞIN 
OLUŞMASI ENGELLENDİ
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı Çevre Yönetimi Genel 
Müdürlüğü Döngüsel Ekonomi ve 
Atık Yönetimi Dairesi Başkanı Sabriye 
Ayhan da "Yeşil Mutabakat Kapsamında 
Güncel Değerlendirmeler" oturumunda 
yaptığı konuşmada ambalaj atıkları 
ve diğer özel atık grubunda bulunan 
ürünlerde geri kazanım katılım payı 
uygulaması ile 760 bin ton plastik atığın 
oluşmasını engellediklerini belirtti.  
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı İklim Değişikliği Başkanlığı 
Başkan Vekili Orhan Solak da son 8 
yıllık verilere göre iklim değişikliğinden 
en fazla etkilenen bölgelerden birinin 
Akdeniz olduğunun altını çizdi, Orhan 
Solak, "Küresel ortalama sıcaklık artışı 
1,15 dereceyken Akdeniz havzasında bu 
artış 1,5 derecenin üzerinde gerçekleşti." 
diye konuştu. 

ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, YESAD-2 Projesi’nde 50 firma ile iş birliği yaptıklarını, karbon ayak izi 
ölçümlerini yaptıkları 30 firmada karbon salımını kontrol altına alarak çevreye daha duyarlı bir sanayi 
oluşturma hedefine yönelik ilerlemeler sağladıklarını söyledi.

GİZ Ekonomik Desteklenmesi 
Programı Özel Sektör  
Geliştirme Danışmanı  
İpek Benek
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GES VE ENERJİ DEPOLAMA YATIRIMLARI 
ADASO’DA DEĞERLENDİRİLDİ
Güneş Enerjisi Sanayicileri ve Endüstrisi Derneği’nin (GENSED) 
Adana Sanayi Odası’nda (ADASO) gerçekleştirdiği “Güneş Enerjisi 
ve Enerji Depolama” seminerinde güneş enerjisi ve enerji depolama 
uygulamalarındaki teknolojik gelişmeler ve ürün seçimi, şebeke 
entegrasyonu ve mevzuattaki düzenlemeler detaylı olarak ele alındı.

G üneş Enerjisi 
Sanayicileri ve 
Endüstrisi Derneği 

(GENSED) ile Adana 
Sanayi Odası (ADASO) 
iş birliğinde düzenlenen 
seminerde, güneş enerjisi 
santrallerinden elektrik 
üretimi ve yenilenebilir 
kaynaklardan elde edilen 
enerjinin depolanması 
konuları değerlendirildi.
Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda düzenlenen 
seminere Adana Valisi 
Yavuz Selim Köşger, 
ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, GENSED 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Tolga Murat Özdemir, 
ADASO  Yönetim Kurulu 
Üyesi Rafet Milli ve çok 
sayıda iş insanı katıldı.
Vali Yavuz Selim Köşger, 
seminerin açılışında yaptığı 
konuşmada, 60 milyar 
doları bulan cari açıkta 
enerji kaleminin önemli yer 
tuttuğunu söyledi. 

Son yıllarda yenilenebilir 
enerji kaynaklarının ön 
plana çıktığını kaydeden 
Vali Köşger, "Yılda güneşli 
114 gün geçirmemizi iyi 
kullanabilirsek güneş 
enerjisindeki potansiyelimizi 
ve kapasitemizi değere 
dönüştürebiliriz." dedi. 
Köşger, gelişen teknolojiyle 
enerji depolamanın 
kolaylaştığını belirterek, 
bu konudaki farkındalığın 
yüksek olmasını istedi.

“ÇUKUROVA, GÜNEŞ 
POTANSİYELİ 
EN ELVERİŞLİ 
BÖLGELERDEN”
ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum ise 
konuşmasında artan enerji 
ihtiyacını sürdürebilir 
şekilde karşılamak ve 
enerji güvenliğini sağlamak 
adına doğru stratejiler 
geliştirmek gerektiğine 
vurgu yaptı. Uçurum, 
“Türkiye’nin sahip olduğu 
güneş potansiyeli dikkate 
alındığında güneş enerjisi 
kullanımı ülkemizin enerji 
geleceği açısından büyük 
önem arz etmektedir. Olaya 
bu açıdan baktığımızda 
Çukurova bölgesi güneş 
potansiyeli olarak en 
elverişli bölgelerimizdendir. 
Bu potansiyelin 
değerlendirilmesi hem bölge 
hem de ülke ekonomisi için 
büyük öneme sahiptir. Enerji 
maliyetlerindeki yükselişler 
günümüzde işletmelerin en 

büyük gider kalemlerinden 
biri olmuştur. GES kurarak, 
her ay ödediğimiz elektrik 
faturası yerine kazanç elde 
edebiliyoruz. Aynı zamanda 
temiz elektrik metodu 
ile karbon emisyonunu 
azaltabilirsiniz. Son yıllarda 
güneş enerjisi ve enerji 
depolama teknolojilerinde 
yaşanan birçok ilerleme 
mevcuttur. Bu da sektörün 
ekonomik ve sürdürebilir 
hale gelmesini sağlamıştır.” 
diye konuştu. 
 
"GÜNEŞ ENERJİSİ İLE 
ENERJİ DEPOLAMAYI 
BİR GÖRÜYORUZ"
Güneş Enerjisi Sanayicileri 
ve Endüstrisi Derneği  
Yönetim Kurulu Başkanı 
Tolga Murat Özdemir 
de güneş enerjisinden 
elektrik elde etmeyi ve 
depolamayı tüzüğüne 
2018'de yazmış, 250 
üyesi olan bir sivil toplum 
örgütü olduklarını söyledi.
Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanlığı’nın 2035 yılı 
hedefine göre yenilenebilir 
enerjideki kurulu gücün 
50 bin megavat olmasının 
öngörüldüğünü ifade eden 
Tolga Murat Özdemir, bu 
rakama ulaşılması için enerji 
depolama teknolojilerinin 
gelişmesi gerektiğini belirtti.
Türkiye'nin yenilenebilir 
enerji yatırımlarında geride 
olduğunu aktaran Özdemir, 
"Henüz yenilebilir enerjide 
11 bin megavattayız. Son 
10 yılda yıllık ortalama 
1.000 megavat kurulu güce 
sahip yatırım yapmışız. Yeni 
Enerji Ulusal Planı’na göre 
bu yıldan itibaren 3 bin 500 
megavata çıkması gerekiyor. 
Bunu sağlayabilirsen 
2035'teki hedefleri 
yakalayabiliriz. 2023 yılını 
değerlendirdiğimizde 
yaklaşık 2 bin megavat 
kurulu güce sahip 
yatırım gerçekleştirdik. 
Dolayısıyla hedefimizin çok 
gerisindeyiz. Hızlanmamız 
gerekiyor." ifadesini kullandı.

Güneş Enerjisi Sanayicileri ve 
Endüstrisi Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Tolga Murat Özdemir
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   KAPAK KONUSU

YALIN LİDERLER YETİŞTİ 
VERİMLİLİK ARTTI 

 TASARRUF SAĞLANDI
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile Adana Sanayi Odası’nın (ADASO) iş 

birliğiyle Adana Model Fabrika’da yürütülen Öğren Dönüş Programı’na dahil olan 
8 firmada, yalın liderler yetiştirildi, yalın üretim yetkinlikleri geliştirildi, yüksek 

oranlarda verimlilik artışı elde edildi, önemli ölçüde tasarruf sağlandı. 

S anayi ve Teknoloji Bakanlığı 
ile Adana Sanayi Odası 
(ADASO) iş birliğiyle sanayide 

verimliliği artırmak ve dijital dönüşümü 
hızlandırmak için kurulan Adana 
Model Fabrika’da yürütülen 1. ve 2. 
Öğren Dönüş Programı başarıyla 
tamamlandı. İşletmelerde özellikle 
israftan arındırılmış katma değerli 
üretim için yeni bir bakış açısı ortaya 
koymayı ve bunu kendi yetenekleriyle 
sahasında kazanımlara çevirebilecek 
“Yalın Liderleri” yetiştirmeyi hedefleyen 
1. ve 2. Öğren Dönüş Programı’nın 
çarpıcı sonuçları paylaşıldı. Adana 
Sanayi Kampüsü’ndeki Adana Model 
Fabrika 1. ve 2. Öğren Dönüş Programı 
lansmanına Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Stratejik Araştırmalar ve 
Verimlilik Genel Müdür Yardımcısı 
Hülya Öztoprak Yılmaz, ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, Genel Sekreter 

Bora Kocaman, KOSGEB İl Müdürü 
Mehmet Eren, Çukurova Kalkınma 
Ajansı Genel Sekreteri Ahmet Rifat 
Duran, diğer il temsilcileri, Kıvanç 
Tekstil, Bossa, Pakyürek, Aschem 
Petrokimya, Ulusoy Tekstil, Kimteks 
Tekstil ve Zahit Alüminyum firmalarının 
temsilcileri ile davetliler katıldı. 
 
İŞLETMELERDE YÜZDE 76 
VERİMLİLİK ARTIŞI SAĞLANDI 
Genel Müdür Yardımcısı Hülya 
Öztoprak Yılmaz, işletmelerin 
rekabetçiliğini artırması ve maliyetlerini 
düşürmesi için üretim süreçlerindeki 
verimliliğini artırması gerektiğine işaret 
etti. Model fabrikaların, verimliliği 
artırmak için en iyi uygulama alanları ve 
eğitim yerleri olduğunu belirten Hülya 
Öztoprak Yılmaz, “Yalın teknolojileri 
kullanarak, iş gücünden, hammaddeden 
çeşitli faktörlerden ne şekilde verimlilik 

elde edilebildiği önce teorik, sonra 
uygulamalı olarak öğretiliyor. Gerçekten 
çok önemli kazanım oluyor.” dedi.
Model fabrikaların en önemli hizmet 
türlerinden birinin Öğren Dönüş 
Programı olduğunu vurgulayan  
Öztoprak Yılmaz, “8 model 
fabrikamızda 420’nin üzerinde Öğren 
Dönüş Programı tamamlandı. Yüzde 
76’lara varan verimlilik artışlarını 
gözlemliyoruz." diye konuştu.  
Öztoprak Yılmaz, model fabrikadan 
faydalanmak isteyen KOBİ'lere yönelik 
“KOSGEB Yalın Dönüşüm Desteği” 
uygulanmaya başlandığını bildirdi. 
 
“60’TAN FAZLA FİRMADA 200 
MİLYON TL’NİN ÜZERİNDE 
TASARRAF SAĞLADIK” 
ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum 
da model fabrika çalışmaları ile 60’tan 
fazla firmaya hizmet verdiklerini ve bu 
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firmalarda toplamda 200 milyon liranın 
üzerinde tasarruf elde edildiğini belirtti.
Adana Sanayi Kampüsü’nde, Adana 
Model Fabrika Yetkinlik ve Dijital 
Dönüşüm Merkezi, Adana Yenilik 
Merkezi, Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi, ADASO Belgelendirme 
Kuruluşu ve Verimlilik Merkezi gibi 
birbirinden önemli kuruluşları bir 
araya getirdiklerini belirten Uçurum, 
Öğren Dönüş Programı’nda işletmelere 
israflardan arındırılmış, katma 
değerli üretim için yeni bir bakış açısı 
sunduklarını vurguladı. 

“SU VE ENERJİ VERİMLİLİĞİ 
MERKEZLERİMİZ İKİZ DÖNÜŞÜME 
KATKI SAĞLAYACAK”
İşletmelere katkı sağlayacak önemli bir 
merkez oluşturduklarına dikkat çeken 
ADASO Genel Sekreteri Bora Kocaman 
da, “Su laboratuvarı ve enerji verimliliği 
merkezi, şirketlerin önümüzdeki 5 yıllık 
süreçte zorunlu olarak gerçekleştirmek 
durumunda oldukları dijital ve yeşil 
dönüşüme katkı sağlayacak. Adana'nın 
30 yıl sonrasında da hizmet verecek 
bir merkez kurduk. Sanayicilerimizin 
su ve enerji verimliliğini artırmaları 
için bu merkezlerden daha aktif şekilde 
faydalanmaları çok önemli.” dedi.
Konuşmaların ardından yalın üretim 
eğitimi alan firmaların temsilcilerine 
sertifikaları verildi ve sunumlar yapıldı. 
 
KIVANÇ TEKSTİL’DE YILLIK İPLİK 
ÜRETİM MİKTARI 251 TON ARTTI
Kıvanç Tekstil İplik İşletme Şefi İsmail 
Hakkı Kocamemik; “İlk olarak, değer 
akış haritalama süreci sayesinde 
vater hattının bir darboğaz olduğu 
belirlendi ve bu sorunun çözümü için  
adımlar atıldı. Aynı şekilde, değer akış 
haritalama analiziyle fitil hatlarında da 
darboğazlar tespit edildi. Bu alanlarda 
iyileştirmeler gerçekleştirildi. Vater hattı 
ile fitil hattı arasındaki stok miktarının 
dengelemesi sağlanarak, işleyişteki 
aksamalar önemli ölçüde azaltıldı. 
Kaizen uygulamaları ve standart 
operasyon prosedürlerinin 
oluşturulması, iş süreçlerinde verimliliği 
artırdı. Tip ve takım değişim sürelerinde 
yüzde 20'lik tasarruf sağlandı. Vater 
bölümü Toplam Ekipman Verimliliği 
(OEE) oranında yüzde 4'lük artış 
sağlandı. Yıllık iplik üretim miktarında  
251 ton artış elde edildi. Yatırımın geri 
dönüşü bir aydan daha kısa sürede 
gerçekleşti. Tasarruf miktarı yılda 5,6 
milyon TL'yi buldu.”

BOSSA, İPLİK ÜRETİMİNDE YILLIK  
3,9 MİLYON TL TASARRUF SAĞLADI
Bossa Ticaret Ve Sanayi İşletmeleri 
T.A.Ş. İplik İşletme Şefi Salih Tan ve 
Planlama ve Stok Kontrol Yöneticisi 
Öznur Gamlıbaş; “Değer akış 
haritalama analizi sayesinde dokuma 
prosesini besleyememe sorununun 
fitil hatlarında olduğu tespit edildi. Fitil 
hatlarındaki darboğazlar belirlendi 
ve Kaizen uygulamaları sayesinde 
iş süreçlerinde ciddi iyileştirmeler 
sağlandı. OEE sistemi kurularak, duruş 
verileri sistematik bir şekilde kaydedildi. 
Böylece performans takibi daha etkili bir 
hale getirildi. Problem çözme süreçleri 
optimize edildi ve Standart Operasyon 
Prosedürleri (SOP) oluşturularak iş 
süreçleri daha yönetilebilir hale getirildi. 
Ayrıca, otonom bakım uygulamaları 
ve duruş sürelerinin kısaltılmasıyla 

birlikte fitil hatlarındaki OEE oranında 
yüzde 8'lik bir artış elde edildi. Günlük 
ortalama iplik üretimi 2.906 kilogram 
arttı ve fire oranı yüzde 2 azaldı. Yılda 
3,9 milyon TL tasarruf elde edildi. 
Yatırım geri dönüş süresi ise bir aydan 
daha kısa bir sürede gerçekleşti.”

PAKYÜREK, FİLETO ÇIKARTMA 
MİKTARINI ARTIRDI
Pakyürek Şirketler Grubu Üretim Şefi 
Alaattin Bilgin; “En çok satış yapılan 
ürün olan uskumru filetonun düşük 
üretim verimi nedeniyle talebin tam 
olarak karşılanamaması, farklı fileto 
tiplerinde hat dengeleme problemleri ve 
yeni personelin adaptasyon sürecinin 
uzun olması gibi sorunlarla karşı 
karşıyaydık. Personel verimliliğini 
artırmak amacıyla Dojo alanı eğitimleri 
uygulandı. Ayrıca, hat dengeleme 

Genel Müdür Yardımcısı Hülya Öztoprak Yılmaz (ortada) Bossa İplik İşletme Şefi Salih Tan, İplik 
İşletme Uzmanı Suphi Adamak, Planlama ve Stok Kontrol Yöneticisi Öznur Gamlıbaş ve İplik İşletme 
Müdürü Ercüment Aras’a sertifikalarını verdi.

Adana Sanayi Odası (ADASO) Meclis Başkanı İsrafil Uçurum, Kıvanç Tekstil İplik İşletme Şefi  
İsmail Hakkı Kocamemik’e sertifikasını verdi. 
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çalışmaları ile üretim planlaması daha 
sağlıklı bir hale getirildi. 5S çalışması 
ile malzeme arama gibi israfın önüne 
geçildi ve iç lojistik tasarımı ile hat 
dengeleme süreçlerine destek sağlandı. 
Anlık performans takibi sayesinde 
personelin üretim performansında 
belirgin bir artış elde edildi. Programın 
etkisiyle, kişi başına düşen fileto 
çıkartma miktarında önemli bir artış 
gözlemlendi. Yeni başlayan personelin 
fileto çıkartma miktarında günlük 400 
kilograma ulaşıldı. Yılda 1,1 milyon 
TL tasarruf elde edildi ve yatırım geri 
dönüşü 2 aydan daha kısa sürdü.”

ASCHEM, ÜRÜN KALİTESİNDE 
BELİRGİN BİR ARTIŞ SAĞLADI
Aschem Petrokimya A.Ş. Üretim 
Planlama Şefi Murat Türen; “Takoz 
firesi ve torba içindeki kırıntı oranındaki 
yüksek değerlerle karşı karşıya olan 
şirketimiz, Öğren Dönüş Programı 
sayesinde etkili çözümler geliştirdi. 
Takoz fire miktarında yıllık 8 bin 556 

kilogram tasarruf sağlandı. Torba 
içindeki kırıntı oranında ise yüzde 
10'luk bir düşüş gerçekleştirildi. Ürün 
kalitesinde belirgin bir artış sağlandı. 
Pelet üretim miktarındaki artışla birlikte, 
yıllık 64 tonluk ek üretim elde edildi. 
Elektrik tüketiminde yıllık 18.000 kWh 
tasarruf sağlandı. Veri analizi ve zaman 

etüdü çalışmaları ile süreçler daha 
etkili  yönetilmeye başlandı. GEMBA 
problem çözme ve Kaizen uygulamaları 
ile operasyonel süreçlerimiz iyileştirildi. 
Standart Operasyon Prosedürleri (SOP) 
ve SMED çalışmaları ile iş süreçleri 
daha düzenli hale getirildi ve değişim 
süreleri azaltıldı. Firmamız yılda 534 
bin TL tasarruf elde etti. Yatırım geri 
dönüşü 6 aydan kısa sürdü."

ULUSOY TEKSTİL, YILLIK 2,3 MİLYON 
TL TASARRUF SAĞLADI
Ulusoy Tekstil İşletme Müdürü Murat 
Can Yapca; “Ring hattının beklenenden 
az ürün çekmesi, duruş verilerinin 
sistematik kaydedilmemesi, yüksek 
tip değişim süreleri ve operatörlerin 
net olmayan prosedürlerle çalışması 
gibi sorunlar yaşıyorduk. Değer akış 
haritalama analizi sonucunda, ring 
hatlarının darboğaz olduğu tespit edildi 
ve bu alanda çeşitli iyileştirmelerle 
süreçler optimize edildi. Duruş verileri 
sistematik bir şekilde kaydedildi, 
GEMBA problem çözme ve Kaizen 
uygulamaları ile operasyonel iyileştirildi. 
Standart Operasyon Prosedürleri 
(SOP) hazırlanarak iş süreçleri daha 
yönetilebilir hale getirildi. Otonom 
bakım çalışmaları ile ekipmanların 
performansı artırıldı ve tip değişim 
süreleri SMED uygulaması ile önemli 
ölçüde kısaltıldı. Tip değişim süresinde 
yüzde 72'lik azalma elde edildi. OEE 
oranı yüzde 11 arttı. Günlük iplik 
üretiminde yüzde 16'lık artış elde edildi 
ve yıllık üretimi 112,5 ton artırıldı. Yılda 
2,5 milyon TL tasarruf sağlandı.”

KİMTEKS TEKSTİL, ÇOK YÖNLÜ 
KAZANIM SAĞLADI
Kimteks Dokuma Mühendisi Mustafa 
Cinkara; “İlk olarak, konik çözgünün 

Adana Model Fabrika Direktörü Güneş Ümit Artuk, Pakyürek Üretim Şefi Alaattin Bilgin, Genel 
Müdür Ömer Ceyhan, Süreç Yönetimi Müdürü Erhan Çoban, Lojistik ve Planlama Müdürü Barış 
Öngen’e sertifikalarını verdi. 

ADASO Genel Sekreteri Bora Kocaman, Aschem Petrokimya Üretim Planlama Şefi Murat Türen, 
Ürün Geliştirme Şefi Meltem Özkan ve Fabrika Müdürü Tolga Özkan’a sertifikalarını verdi. 

İl Sanayi ve Teknoloji Müdürlüğü Şube Müdür Vekili Başak Başel,  
Ulusoy Tekstil İşletme Müdürü Murat Can Yapca, Bakım Mühendisi Yalçın 

Kerpiç, İşletme Yöneticisi Fatma Tekelier ve  
Genel Müdür Yardımcısı Arif Şener’e sertifikalarını verdi. 
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dokuma tezgâhlarını yeterince 
besleyememesi, performans takibinin 
yapılamaması ve uzun tip değişim 
süreleri gibi sorunları tespit ettik. Değer 
akış haritalama analizi ile darboğazın 
dokuma tezgâhları ve konik hatta 
olduğunu belirledik. DMAIC ve SMED 
uygulamalarının ardından otonom 
bakım çalışmaları yapıldı. SMED 
çalışmaları ile düğüm öncesi ve sonrası 
süreçlerin zamanları belirlendi. Ayrıca, 
düğüm prosesi için Standart Operasyon  
Prosedürleri (SOP) oluşturuldu. Tip ve 
takım değişim süreleri önemli ölçüde 
azaltıldı. Programın etkisiyle dokuma 
bölümü OEE oranında yüzde 0,21'lik 
artış sağlandı. Yıllık dokuma üretim 
miktarında 9.849 metrik tonluk bir artış 
elde edildi. Ortalama düğüm süresinde 
yüzde 38'lik bir azalma gözlemlendi.  
Yılda 400 bin TL tasarruf sağlandı. 
Yatırım geri dönüş süresi 1 aydan daha 
kısa bir sürede gerçekleşti.”
 
KIVANÇ TEKSTİL, KUMAŞ 
ÜRETİMİNDE ARTIŞ SAĞLADI
Kıvanç Tekstil Dokuma İşletme 
Uzmanı Atilla Çardak; “Çözgü kopuş 
sayılarındaki fazlalık, uzun süren 
düğüm işlemleri ve makine bakım 
odasındaki malzeme arama sürelerinin 
düzensizliği gibi sorunlarla karşı 
karşıyaydık. Program kapsamında 
yapılan değer akış haritalama analizi 
sonucunda, darboğazın dokuma 
bölümünde olduğunu tespit ettik ve 
çeşitli iyileştirmelerle süreçler optimize 

edildi. Problem çözme ve otonom bakım 
çalışmaları sayesinde çözgü kopuş 
adetleri belirgin bir şekilde azaltıldı. 
SMED ve SOP uygulamaları ile düğüm 
süreleri önemli ölçüde kısaltıldı. Ayrıca, 
5S uygulamaları ile makine bakım 
odasında malzeme arama süreleri 
ortadan kaldırıldı. Anlık performans 
takibi sağlandı. Ortalama düğüm 
süresinde yüzde 21'lik azalma ve çözgü 
kopuş sayısında yüzde 13'lük düşüş elde 
edildi. Dokuma bölümü OEE oranında 
yüzde 0,11'lik artış sağlandı, yıllık kumaş 
üretim miktarında 18.974 metrik tonluk 
artış elde edildi. Bu başarılarla birlikte, 
yılda 650 bin TL tasarruf sağlandı. 
Yatırım geri dönüş süresi 4 aydan daha 
kısa sürdü.” 

ZAHİT ALÜMİNYUM’DA, KONTROL 
EDİLEN ÜRÜN MİKTARI YILLIK  
189 TON ARTTI
Zahit Alüminyum Kimya Laboratuvar 
Sorumlusu Gülçin Sarı; “Öğren 

Dönüş Programı ile eloksal son kalite 
kontrol sürecini optimize ettik ve 
operasyonel verimliğimizi artırdık. İlk 
olarak, eloksal son kalite kontrolün 
darboğaz olmasından dolayı verimlilik 
hesaplamaları ve saha gölgeleme 
çalışmaları gibi zorluklarla karşı karşıya 
kaldık. Program kapsamında yapılan 
değer akış haritalama analizinde, 
darboğazın eloksal son kalite kontrol 
istasyonunda olduğu belirlendi. Eloksal 
son kalite kontrol sürecinde çalışma 
ve yerleşim düzeni, israfları ortadan 
kaldıracak şekilde yeniden tasarlandı. 
Kaizen çalışmaları ile süreç optimize 
edildi. Ayrıca, eloksal için otonom bakım 
süreçleri oluşturuldu. Askı bağlama için 
Standart Operasyon Prosedürleri (SOP) 
hazırlandı. Bu dönüşüm programının 
etkisiyle yıllık kontrol edilen ürün 
miktarında 189 ton artış sağlandı. Aynı 
zamanda yılda 770 bin TL tasarruf elde 
edildi. Yatırım geri dönüş süresi 4 aydan 
daha kısa bir sürede gerçekleşti.”

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Stratejik 
Araştırmalar ve Verimlilik Genel Müdür 
Yardımcısı Hülya Öztoprak Yılmaz, Zahit 
Alüminyum Laboratuvar Sorumlusu Gülçin 
Sarı’ya sertifikasını verdi.

Adana Sanayi Odası (ADASO) Genel Sekreteri Bora Kocaman, Kimteks Tekstil Planlama ve 
Verimlilik Müdürü Mert Sönmez, Dokuma Mühendisi Mustafa Cinkara ve Planlama Yöneticisi  
Burak Karataş’a sertifikalarını verdi. 

Adana Model Fabrika Direktörü Güneş Ümit Artuk, Kıvanç Tekstil Dokuma İşletme Uzmanı Atilla 
Çardak, Dokuma Şefi Fatih Durmaz, Makine Bakım Sorumlusu Semih Yıldızhan ve Dokuma Müdürü 
Özgür Akpınar’a sertifikalarını verdi. 
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AOSB, 50. YILINI FARK YARATAN 
PROJELERLE TAÇLANDIRIYOR
Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi Bölgesi (AOSB), 50’nci yılını 
görkemli bir törenle kutladı. AOSB'de faaliyet gösteren ve İSO 500 
ile İSO İkinci 500 listelerine giren 32 firmaya, Türkiye İhracatçılar 
Meclisi'nin (TİM) İlk 1000 listesinde yer alan 16 firmaya ve duayen 
sanayicilere plaket verildi. AOSB Başkanı Bekir Sütcü, gelecek 5 yılda 
12 milyar liralık yatırım planladıklarını açıkladı.

T ürk sanayisinin 
güneydeki üssü 
konumuyla kent, 

bölge ve ülke ekonomisine 
değer katan Adana Hacı 
Sabancı Organize Sanayi 
Bölgesi, 50’nci yılını Tüyap 
Adana Uluslararası Fuar 
ve Kongre Merkezi'nde 
düzenlenen programla 
kutladı. AOSB'de faaliyet 
gösteren ve İSO 500 ile 
İSO İkinci 500 listelerine 
giren 32 firmaya, Türkiye 
İhracatçılar Meclisi'nin 
(TİM) İlk 1000 listesinde yer 
alan 16 firmaya ve duayen 
sanayicilere plaket verilen 
kutlama programının 
açılış konuşmasını AOSB 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Bekir Sütcü yaptı. Sütcü, 
5 yıl içinde yaklaşık 12 
milyar TL yatırım planı 
hazırladıklarını, söz konusu 

projeleri Türkiye’ye 
kazandırarak Avrupa’da 
örnek gösterilen sanayi 
bölgelerinden biri olmayı 
hedeflediklerini söyledi.
 
"ÖRNEK GÖSTERİLEN 
SANAYİ BÖLGESİYİZ"
Bölgenin 50 yılda önemli 
aşamalar katettiğini aktaran 
Başkan Sütcü, “25 milyon 
metrekarelik alanda, 566 
parselde yüzde 100 doluluk 
oranıyla, 26’sı yabancı 
sermayeli 500 işletmesi, 
45 bin istihdamı, yaklaşık 
2 milyar dolarlık ihracatı, 
5 milyar dolardan fazla 
ticaret hacmi, 13 AR-GE ve 
tasarım merkezi, hastanesi, 
meslek yüksek okulu, teknik 
koleji, üniversite-sanayi iş 
birliğine ışık tutan yapısı, 
AR-GE yarışmaları, dünya 
standartlarında altyapı 

noktalara taşıma azminde 
olduklarına dikkat çeken 
Başkan Sütcü, “AOSB’nin 
genişlemesine yönelik 
çalışmaları kapsamında 
6 milyon metrekarelik 
3. Genişleme Alanı’nda 
satın alma işlemlerini 
tamamlayıp 2024'te altyapı 
çalışmalarına başlamayı 
hedefliyoruz. Bölgemizin 
batısında bulunan 35 milyon 
metrekarelik alana ilişkin 
yer seçimi çalışmalarında 
da sona yaklaşıldı.” dedi.
Yatırım bedeli 15 milyon 
doları bulan çamur yakma 
tesisi kuracaklarını dile 
getiren Sütcü, mevcut atık 
su arıtma tesisine ilave 
olarak yatırım bedeli 45 
milyon dolar tutan 80 bin 
metreküp kapasiteli yeni 
bir tesis planladıklarını da 
vurguladı. 

hizmetleri, örnek ve uzun 
vadeli çözümler geliştiren 
projeleri ile AOSB geldiği 
noktada örnek gösterilen 
sanayi bölgelerinden biri 
olmayı başarmıştır.” dedi. 
Çağdaş ve günün 
ihtiyaçlarını yansıtan 
projelerle hizmet çıtalarını 
her geçen gün daha yüksek 
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HAYALLER KUMAŞLARA DOKUNDU
Akdeniz Tekstil ve 
Hammaddeleri İhracatçıları 
Birliği (ATHİB) 12. 
Dokuma Kumaş 
Tasarım Yarışması’nda 
hayallerini dokuyan genç 
tasarımcılar, yaratıcı ve 
özgün fikirleriyle Türk 
kumaşının yıldızını parlattı. 
Kahramanmaraş’taki Final 
Sunumu ve Ödül Töreni’nde 
Gökçe Enginer, “Gökkubbe” 
isimli tasarımıyla birinciliği 
kazandı. Ceyda Eylül 
Kaya,“Monet’s Garden” adlı 
koleksiyonuyla ikinciliğe ve 
Aleyna Gürşahin, “47 Ronin” 
isimli temasıyla üçüncülüğe 
layık görüldü.

D okuma kumaşın değerini ortaya 
koyan, tasarımcı adayları ile 
tasarımcılar için özgür ve 

yaratıcı bir ruh oluşturmayı sağlayan 
Akdeniz Tekstil ve Hammaddeleri 
İhracatçıları Birliği (ATHİB) 12. 
Dokuma Kumaş Tasarım Yarışması’nda 
yenilikçi ve özgün tasarımlar 
ödüllendirildi. 10 finalist arasında 
yapılan değerlendirmede Gökçe 
Enginer “Gökkubbe” isimli tasarımıyla 
birinciliğe, Ceyda Eylül Kaya “Monet’s 
Garden” adlı koleksiyonuyla ikinciliğe 
ve Aleyna Gürşahin “47 Ronin” isimli 
temasıyla üçüncülüğe hak kazandı. 
Moda tasarımı ile tekstil mühendisliği 
öğrencilerine yüksek para ödüllerinin 
yanı sıra eşsiz eğitim imkânları sağlayan 
ATHİB 12. Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’nın Final Sunumu ve Ödül 
Töreni, tekstil endüstrisinde önemli rol 
oynayan illerden Kahramanmaraş’ta 
gerçekleştirildi. Ramada Otel’deki 
etkinlikte Süleyman Demirel 
Üniversitesi’nden Burcu Atay, Mimar 
Sinan Güzel Sanatlar Üniversitesi’nden 
Aleyna Gürşahin, Ceyda Eylül Kaya, 
Feyda Nur Çilingir, İdil Zeynep 
Yiğit, İpek Ünlü, Dokuz Eylül 

Üniversitesi’nden Enise Güleş, Ankara 
Hacı Bayram Veli Üniversitesi’nden 
Gizem Nur Kemiksiz ve Rümeysa 
Kaylesiz, Marmara Üniversitesi’nden 
Gökçe Enginer tasarımlarını sergiledi. 
Jüri heyetinin gün boyu süren 
değerlendirmelerinin sonucunda 
dereceye giren genç tasarımcılar 
belirlendi. Düzenlenen ödül törenine 
Kahramanmaraş Valisi Mükerrem 
Ünlüer, Ticaret Bakanlığı İhracat 
Genel Müdürü Mehmet Ali Kılıçkaya, 
ATHİB Yönetim Kurulu Başkanı 
Fatih Doğan, Adana Sanayi Odası 
(ADASO) Başkanı, ATHİB Dokuma 
Kumaş Tasarım Yarışması Yürütme 
Kurulu Başkanı ve ATHİB Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Zeki Kıvanç, 
ihracatçı birliklerinin temsilcileri ve 
Kahramanmaraş protokolü katıldı.
 
“ENTEGRE ÜRETİM YAPISINI 
TASARIM ÜSTÜNLÜĞÜYLE 
BİRLEŞTİRMEK İSTİYORUZ”
Törenin açılış konuşmasını yapan 
Başkan Zeki Kıvanç, 6 Şubat’taki 
deprem felaketlerinde hayatını 
kaybeden vatandaşları rahmetle 
anarak sözlerine başladı. Kıvanç, tekstil 
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alanında uluslararası pazarda daha etkin 
olmak istediklerini belirtti. Türkiye’de 
tekstil ve hazır giyim sektörlerinin 32 
milyar dolar ihracat hacmine ulaştığını, 
1,3 milyon kişiye istihdam sağladığını 
dile getiren Kıvanç, 60 milyar dolar 
ihracat hedefine entegre üretim yapısını 
tasarım üstünlüğü ile birleştirerek 
ulaşmak istediklerini söyledi.
Kıvanç, “Bölgemizdeki tekstil 
firmalarının tasarım anlayışını 
benimsemelerini arzuluyor, bu 
sayede küresel arenada rekabet 
avantajını artırmayı planlıyoruz. Kendi 
kültürümüzü koruyarak özgün ve 
evrensel değerler yaratma hedefimize 
ulaşmak için her alanda yaratıcı ve 
yenilikçi tasarımcılara ihtiyaç var. 
Bu tasarımcılar ortaya çıksın diye bu 
yarışmayı düzenliyoruz.” dedi. 
Kıvanç, konuşmasının sonunda 

Ülkemizde yeşil dönüşüm konusunda 
ilk adımı tekstil sektörü olarak biz 
attık, bunu hızla ve kalıcı olarak devam 
ettirmeliyiz.” diye konuştu. 

“YENİLİKÇİ VE KATMA DEĞERLİ 
ÜRETİM İÇİN 22 MİLYAR LİRA 
DESTEK VERECEĞİZ”
Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürü 
Mehmet Ali Kılıçkaya ise yenilikçi ve 
katma değeri yüksek ürünlerin ortaya 
çıkarılması için ihracatçı firmalara 
birçok fasılda destek verdiklerini ifade 
etti ve 2023 yılında 9,4 milyar lira olan 
destek tutarının 2024 yılında 22 milyar 
TL’ye çıkarılacağını açıkladı. Kılıçkaya, 
yeni yılda 27 sektörde 41 projeyle 
markalaşma faaliyetlerini desteklemeye 
devam edeceklerini dile getirdi.
Kahramanmaraş Valisi Mükerrem 
Ünlüer de yaratıcı ve yenilikçi 
tasarımları öne çıkaran ATHİB Yönetim 
Kurulu’nu tebrik etti. Kahramanmaraş’ın 
Türk tekstil sektörünün gelişimine yön 
veren bir şehir olduğunu dile getiren Vali 
Ünlüer, kentte markalaşmayı başaran 
ve katma değerli üretim yapan önemli 
firmalarla gurur duyduklarını söyledi. 
Markalaşmanın yolunun sektörün 
teknoloji düzeyinin artırılması, eğitimin 
güçlendirilmesi ve AR-GE faaliyetlerine 
önem verilmesinden geçtiğini 
kaydeden Vali Ünlüer, “Gençlerimizin 
düşünceleriyle, fikirleriyle ve 
tasarımlarıyla önümüzdeki dönemlerde 
çok daha büyük başarılara imza 
atacağımıza inanıyorum.” dedi.
Konuşmaların ardından dereceye giren 
genç tasarımcılar açıklandı. Yarışmanın 
birincisi 200 bin, ikincisi 150 bin, 
üçüncüsü 100 bin lira para ödülünün 
sahibi olurken, yabancı dil eğitim ödülü 
de kazandı. Tüm finalistlere numune 
dokuma tezgâhı hediye edildi. 

ATHİB 12. Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’na sponsorluk desteği veren 
Bakırlar Tekstil, Bossa, Island Denim 
Tekstil, Kıvanç Tekstil, Kimteks Tekstil, 
Kipaş Mensucat, Oğuz Tekstil, Palmiye 
Dokuma Şirikçioğlu Mensucat, Arifoğlu 
İplik ve Ulusoy Tekstil’e teşekkür etti. 

“YENİLENME SÜRECİNDE 
GENÇLERİMİZE GÜVENİYORUZ” 
ATHİB Başkanı Fatih Doğan tekstil 
sektöründe fiziki üretim yapan 
dev fabrikalar kurmanın artık 
yeterli gelmediğine dikkati çekerek 
sürdürülebilir üretimde markalaşmanın 
öne çıktığını, bu konuda tasarımı ve 
tasarımcıları çok önemsediklerini 
belirtti. Doğan, “Madem Avrupa’nın 
en büyük ikinci tedarikçisiyiz, Avrupa 
Yeşil Mutabakatı’nın gereği dönüşüm 
sürecini hızla hayatımıza geçirmeliyiz. 

Kahramanmaraş Valisi Mükerrem Ünlüer, final sergisinde genç tasarımcıların eserlerini inceledi ve 
Başkan Zeki Kıvanç’tan yarışmayla ilgili bilgi aldı.
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ASEAN ÜLKELERİYLE TİCARET 
KÖPRÜLERİ GÜÇLENDİ

T ürkiye Odalar 
ve Borsalar 
Birliği (TOBB) 

öncülüğünde; Adana Sanayi 
Odası, Aydın Ticaret Odası, 
Eskişehir Sanayi Odası 
ve Trabzon Ticaret ve 
Sanayi Odası iş birliğinde 
yürütülen Güneydoğu Asya 
Uluslar Birliği (ASEAN) 
Üye Devletleri ile Türkiye 
Arasında İş Diyaloğu 
Platformu Kurulması Projesi 
odağındaki faaliyetler 
kapsamında 8 ülkeden 
iş insanları Adanalı 
sanayicilerle bir araya geldi.
ADASO’da gerçekleştirilen 
buluşmada, ASEAN’a 
üye ülkelerden Brunei, 
Kamboçya, Endonezya, 
Malezya, Myanmar, 
Filipinler, Singapur ve 
Tayland’da yerleşik iş 
insanlarını ADASO 
yöneticileri misafir etti. 
Adana Sanayi Odası Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Meclis Başkan 
Yardımcısı İsmail Yağmur, 

Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcı Erdoğan Şire’nin 
katıldığı toplantıda karşılıklı 
ticaretin geliştirilmesi ve 
ekonomik iş birliği konuları 
ele alındı.
 
“ASEAN ÜLKELERİNE 
YÖNELİK İHRACATIMIZ 
35 MİLYON DOLAR”
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
Adana’nın ASEAN’a üye 
ülkelere yönelik ihracatının 
2022 yılında 35 milyon dolar 
seviyesinde gerçekleştiğini, 

diyaloğun geliştirilmesiyle 
elde edilen rakamın çok 
daha fazlasına ulaşmanın 
mümkün olacağını ifade 
etti.  Başkan Zeki Kıvanç, 
“ASEAN üye devletleri 
ile Türkiye arasında 
İş Diyaloğu Platformu 
Kurulması Projesi, dış 
ticareti ve yatırımları 
geliştirmeye yönelik ilk proje 
olma özeliğini taşıyor.” dedi.
Adana’nın; Çukurova gibi 
tarımsal anlamda dünyanın 
en önemli ovalarından 
birinin merkezinde yer 

aldığını anımsatan Başkan 
Zeki Kıvanç, “Adana, 
tarım ve tarıma dayalı 
sanayisi yanında diğer 
sanayi kollarında da 
yıllar içinde adından söz 
ettirmeyi başarmıştır. 
Bugün Adana, otomotivden 
elektronik karta, 
makineden mobilyaya, 
gemi üretiminden tekstile, 
yemeklik yağdan kimya 
ürünlerine kadar yüzlerce 
farklı alandaki üretimiyle 
dünya pazarlarında yer 
almaktadır.” diye konuştu.  
 
“ÇUKUROVA 8 MİLYONA 
YAKIN NÜFUSUYLA 
ÇEKİM MERKEZİ”
8 milyar dolarlık dış 
ticaret rakamlarına ulaşan 
Adana’nın; hinterlantlında 
bulundurduğu çevre 
illerle 8 milyona yakın 
bir nüfusla bölgesinde bir 
çekim merkezi olduğuna 
dikkat çeken Zeki Kıvanç, 
Adana’nın Türkiye’nin ikinci 
büyük yatırım ve üretim 
merkezi olma hedefine emin 
adımlarla ilerlediğini bildirdi.
ASEAN ülkeleriyle Adana 
arasındaki ticaretin 
istenen seviyenin çok 
altında gerçekleştiğinin 
görüldüğünü kaydeden 
Başkan Zeki Kıvanç, 
“B2B görüşmeleri iş 
insanları için çok kıymetli. 
Gerçekleştirilen bu 
çalışmaların, bölgeler 
ve ülkeler arası ticaret 
hacminin artırılmasına 
önemli katkı sağlamasını 
umut ediyoruz.” dedi. 
 
ASEAN HEYETİ, GIDA VE 
ENERJİ FİRMALARINI 
ZİYARET ETTİ
Ziyaretin ardından 
Brunei, Kamboçya, 
Endonezya, Malezya, 
Myanmar, Filipinler, 
Singapur ve Tayland’dan 
gelen iş insanları ADASO 
fuayesinde B2B görüşmeleri 
gerçekleştirdi. Adanalı 
sanayicilerin büyük ilgi 
gösterdiği etkinlikte 
toplamda 100’den fazla B2B 
görüşmesi yapıldı. Yaklaşık 
3 saat süren programın 
ardından ASEAN 
heyetindeki iş insanları 
Beta Gıda ve Beta Enerji 
firmalarını ziyaret etti. 

Güneydoğu Asya Uluslar Birliği’ne (ASEAN) üye Brunei, Kamboçya, 
Endonezya, Malezya, Myanmar, Filipinler, Singapur ve Tayland’dan iş 
insanları Adana Sanayi Odası’nda (ADASO) Adanalı iş insanlarıyla yeni 
ticaret köprüleri kurdu. ASEAN üyesi ülkelerden 18 iş insanının konuk 
olduğu B2B etkinliğinde 100’den fazla iş görüşmesi gerçekleştirildi.
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getirmek, sadece kişisel başarılarımızı 
değil, aynı zamanda çevremizdeki 
insanları ve organizasyonları da olumlu 
bir şekilde etkiler. Bu sebeple, etkileşimli 
süreçte, birbirimizden öğrenmeye ve 
mentorluk ilişkilerini değerlendirmeye 
hazır olmalıyız. Ancak bu şekilde 
hem bireysel hem de kolektif olarak 
güçlenerek, karşılaştığımız zorlukların 
üstesinden gelebiliriz.” 

EREL: ADANA HEP YOL 
GÖSTERİCİ OLMUŞTUR
EMCC Türkiye Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Mentorluk Zirvesi Lideri Mehmet 
Erel mentorluk kavramının geldiği 
aşamayı anlattı. Zirveye 280 kişinin 
kayıt yaptırarak yoğun ilgi gösterdiğini 
aktaran Erel, “Adana geçmişte tüm 
bölgeye yol göstericilik yapmış, 
Türkiye’ye mentorluk ve yönderlik 
yapabilecek bir altyapıya sahip. 
Geçmişte yaptı, yine yapacak.” dedi.  

Başkanı Süleyman Sönmez, 
TÜRKONFED Yüksek Danışma Kurulu 
Başkanı Şükrü Ünlütürk, EMCC Türkiye 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Mentorluk 
Zirvesi Lideri Mehmet Erel ile çok 
sayıda iş insanı katıldı.
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, zirvenin açılışında yaptığı 
konuşmada, zorluklarla karşılaşıldığında 
bir mentordan destek almanın sadece 
bir çıkış yolu değil, aynı zamanda bir 
bilgelik kaynağı olduğunu söyledi. 
Başkan Kıvanç, “Tecrübeli liderlerin 
paylaştığı bilgiler, yaşadıkları 
zorluklardan çıkardıkları derslerle 
doludur.” dedi. 
Zorlukların geçici engeller olduğunu 
ifade eden Başkan Kıvanç, şunları 
kaydetti: “Zorluklar, öğrenme ve gelişme 
fırsatlarına dönüşebilir. Bu bağlamda, 
bir lider olarak sahip olduğumuz 
sorumlulukları anlamak ve bu 
sorumlulukları etkili bir şekilde yerine 

D eprem bölgesindeki kurum ve 
kuruluşlara mentorluk hakkında 
bilgi desteği sağlamayı, 

Türkiye’nin önde gelen kurumlarının 
temsilcilerinin mentorluk ve koçluk 
alanındaki deneyimlerini iş dünyası 
ile paylaşmayı amaçlayan Mentorluk 
Zirvesi, Adana Sanayi Odası’nın ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi. Avrupa 
Mentorluk ve Koçluk Konseyi (EMCC) 
Türkiye yönetimiyle iş birliği içinde 
düzenlenen “Zorluklardan Mentorlukla 
Güçlenerek Çıkmak” temalı zirve, ilk kez 
İstanbul dışında bir ilde yapıldı.
ADASO Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’ndaki zirveye Çukurova 
Üniversitesi (ÇÜ) Rektörü Prof. Dr. 
Meryem Tuncel, ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
EMCC Türkiye Yönetim Kurulu Başkanı 
Demet Uyar, Türk Girişim ve İş Dünyası 
Konfederasyonu (TÜRKONFED) 

Avrupa Mentorluk ve Koçluk Konseyi (EMCC) Türkiye yönetimi ile Adana Sanayi 
Odası’nın (ADASO) iş birliğinde gerçekleştirilen “Zorluklardan Mentorlukla Güçlenerek 
Çıkmak” temalı Mentorluk Zirvesi’nde Türkiye’nin önde gelen kurumlarının temsilcileri 
mentorluk ve koçluk alanlarındaki deneyimlerini Adanalı sanayicilerle paylaştı.

MENTORLUK ZORLUKLARDAN 
GÜÇLENEREK ÇIKMAYI SAĞLIYOR
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toplumda daha fazla varlık göstermeleri, 
genel olarak liderlik kalitesini artırabilir. 
Kadınlar genellikle empati, iletişim ve 
iş birliği becerilerinde daha güçlüdür. 
Unutmayalım ki, kadın liderlerin başarısı 
toplumun başarısıdır. Hep birlikte, kadın 
liderlerin sayısının artmasına çaba 
göstererek, toplumumuzu daha adaletli, 
daha güçlü bir geleceğe taşıyabiliriz.”

REKTÖR PROF. DR. TUNCEL’E 
EMCC ÖZEL ÖDÜLÜ VERİLDİ
Deprem felaketinde özverili 
çalışmalarından dolayı 6. Uluslararası 
Dünya Kadınlar Kongresi’nde, “Yılın 
Kadın Rektörü” ödülüne layık görülen 
ÇÜ Rektörü Prof. Dr. Meryem Tuncel’e, 
Mentorluk Zirvesi’nde, “Üstün Sosyal 
Sorumluluk ve Dayanışma Liderliği” 
sebebiyle EMCC Başkanlık Küresel 
Özel Onur Ödülü takdim edildi.  Gün 
boyunca süren zirvede; EMCC Global 
Başkanı Rıza Kadılar, EMCC Yönetim 
Kurulu Başkanı Demet Uyar, Prof. Dr. 
Şükrü Uğuz, Pegasus Airlines CEO’su 
Güliz Öztürk,  Sun Şirketler Grubu 
Kurucu Ortağı Şükrü Ünlütürk, Sentinus 
Danışmanlık Kurucusu Mentor Eğitmen 
Sezin Örten Sivri, Arzum Yönetim 
Kurulu Başkanı Murat Kolbaşı, Good 
Earth Vision Kurucusu ve Bahçeşehir 
Üniversitesi Öğretim Görevlisi Tal 
Garih, Kıdemli Mentor Ali Tüzmen, 
EMCC Yönetim Kurulu Üyesi Buket 
Çelebiöven, EMCC Yönetim Kurulu 
Üyesi Hakan Yaşa ve İletişim Mentoru 
Roya Heideri etkinliğe katılanlarla  
görüşlerini paylaştı.

UYAR: ARTIK KOÇLUK GİBİ 
MENTORLUK DA BİR MESLEK
EMCC Türkiye Yönetim Kurulu 
Başkanı Demet Uyar da konuşmasında, 
günümüzde mentorluğun geldiği 
aşamayı anlatırken, “Artık koçluk 
gibi mentorluk da bir meslek.  
Şirketlerinizde bu konuda tecrübesi 
olan kişilerden mentor olarak da hizmet 
alabileceksiniz.” dedi.  
Mentorluk için, “öğrenme ortaklığı” 
terimini kullanan Uyar, “Bu yaklaşımı 
çok seviyorum. Çünkü hem mentor, 
hem menti bu süreçte çok besleniyor. 
Mentor zaten bu zorluklardan geçmiş 
kişi ve kendi bilgeliğini vermeye hazır. 
Neden siz bir kez daha çukura düşesiniz, 
düşmüş kişiden düşmemenin yollarını 
öğrenmek varken.” ifadelerini kullandı. 
 
REKTÖR TUNCEL: KADIN 
LİDERLERİN BAŞARISI 
TOPLUMUN BAŞARISIDIR
Kadın lider sayısının artmasının, 
toplumu güçlendirdiğine dikkati çeken 
ÇÜ Rektörü Prof. Dr. Tuncel ise, 
kadın liderlerin rollerinde görünürlük 
kazanmasının kız çocuklarına ve genç 
kızlara ilham vereceğini, güçlü bir 
motivasyon kaynağı olacağını söyledi. 
Tuncel, şöyle konuştu: “Mentorluk; 
deneyimlerini paylaşma, rehberlik 
etme ve yeni liderlerin yeteneklerini 
geliştirmelerine yardımcı olma sürecidir. 
Kadın liderlerin mentor olarak aktif 
olmaları, bir sonraki nesil liderlere 
kılavuzluk yaparak onların başarılarını 
desteklemelerini sağlar. Kadın liderlerin 

Son bir yıldır Türkiye ve dünyada 
yetenek kıtlığı teriminin kullanıldığına 
dikkat çeken Erel, toplumsal cinsiyet 
eşitsizliği ve gençlerin iş sahibi olmasıyla 
ilgili sorunlara değindi. Erel, “Ben 
mentorluğun akıl vermesini değil, ilham 
vermesi gerektiğini düşünüyorum. 
Artık yönetim tarzı; klasik talimattan, 
emir vermeden çıktı, yönetim becerisi 
geliştirmeye dönüştü. Şirketlerde CEO 
(Üst Yönetici) dönemi geçti, bence CDO 
(Dijital Dönüşüm Direktörü) dönemi 
başladı. Yani, var olan düzeni bozup, 
yeniden yapan boyuttaki liderler dönemi 
geldi. Dolayısıyla kendi bölgelerinde ve 
hayatlarında başarı hikâyesi yaratan 
şirketlere ve değer üreten insanlara 
ihtiyacımız var.” diye konuştu. 

SÖNMEZ: ÇOKLU KRİZ 
ORTAMINDA DAYANIKLILIK ÖNE 
ÇIKIYOR
“Türkiye’nin ortak bir hayalde birleşerek 
dönüşümleri, aklın ve bilimin ışığında 
yakalaması, yalnızca ülkemiz için değil, 
bölgemiz ve dünya için de kritik öneme 
sahip” diyen TÜRKONFED Yönetim 
Kurulu Başkanı Süleyman Sönmez de, 
çoklu kriz ortamında dayanıklılığın her 
anlamda öne çıktığını söyledi. 
Toplumsal dayanıklılığı güçlendirmenin 
aynı zamanda ekonomik direnci 
de artırdığına vurgu yapan Başkan 
Süleyman Sönmez, “Bölgesel çatışmalar 
ve savaşlar dahil dünyamız, bir 
yandan değişimin ve dönüşümün, 
teknolojik gelişme ve kalkınma tarafına 
odaklanırken, diğer yandan bu riskler 
karşısında, güveneceği limanlar, yol 
rehberleri ve mentorluklar arıyor” dedi. 
Sönmez, Türkiye’nin ikinci yüzyıl 
hayallerine giden yolda, sivil toplum 
kuruluşlarına ve iş dünyası örgütlerine 
çok büyük sorumluluklar düştüğünü 
sözlerine ekledi. 

“Zorluklardan Mentorlukla Güçlenerek Çıkmak” temalı Mentorluk Zirvesi’ne 280 kişi kayıt yaptırarak 
yoğun ilgi gösterdi. Türkiye’de sektörlerinde başarılı şirketlerin yöneticileri mentorluk ve koçluk 
alanlarında bilgi ve deneyimlerini paylaştı.

ÇÜ REKTÖRÜ PROF. DR. 
MERYEM TUNCEL’E, 
MENTORLUK ZİRVESİ’NDE, 
“ÜSTÜN SOSYAL 
SORUMLULUK VE 
DAYANIŞMA LİDERLİĞİ” 
SEBEBİYLE EMCC BAŞKANLIK 
KÜRESEL ÖZEL ONUR ÖDÜLÜ 
TAKDİM EDİLDİ. 
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İSVEÇ’TEN ADANALI DEPREM 
MAĞDURU FİRMALARA HİBE 

İ sveç Hükümeti’nin 
desteklediği Birleşmiş 
Milletler Kalkınma 

Programı (UNDP) ve Adana 
Sanayi Odası (ADASO) 
iş birliğinde uygulanan  
‘Depremden Etkilenen Küçük 
İşletmelerin Desteklenmesi 
Hibe Programı’ kapsamında 
Adana’da depremden zarara 
uğradığı belirlenen işletmelerin 
sahiplerine 8 milyon 305 bin 
lira geri ödemesiz yardım 
yapıldı. Başvuru ve mülakat 
süreçleri tamamlanan 
programla ilgili ADASO’da 
düzenlenen toplantıya UNDP 
Mukim Temsilcisi Louisa 
Vinton, ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç ve hibe almaya hak 
kazanan işletmelerin sahipleri 
katıldı. Toplantıda konuşan 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, 
UNDP’nin, depremden 
etkilenen 11 ilde küçük 
işletmelere 10 milyon ABD 
doları tutarında toparlanma 
hibesi verdiğini belirterek bu 
kapsamda Adana’da da 106 
işletmenin toplam 8 milyon 

305 bin lira ile bu destekten 
yararlandığını açıkladı. 
Başkan Kıvanç, “Toparlanma 
hibelerinin, özellikle küçük 
işletmeler için önemli bir 
canlandırıcı unsur olduğuna 
şüphe yoktur. Bu hibeler, 
işletmelerin ayakta kalmasına 
ve hatta büyümesine yardımcı 
olarak, istihdamı artırabilir 
ve bölgedeki ekonomik 
dengenin sağlanmasına 
katkıda bulunabilir. Ayrıca, 
işletmelerin yeniden yatırım 
yapma ve gelişme fırsatlarını 
değerlendirmelerine olanak 
tanıyarak ekonomik büyümeyi 
tetikleyebilir. Bu desteklerin 
ekonomiye katkısının kısa 
sürede ortaya çıkacağına 
inanıyorum.” dedi.
UNDP Mukim Temsilcisi 
Louisa Vinton da depremden 
etkilenen küçük ve orta 
ölçekli işletmelere destek 
vermeye devam edeceklerini 
vurgulayarak, yürütülen 
program kapsamında 4 bin 
600 işletmeyi destekliyor 
olacaklarını bildirdi.

ADANA İŞ DÜNYASININ MESLEKİ 
EĞİTİME GÜÇLÜ DESTEĞİ SÜRÜYOR
Türkiye’de özel sektörün 
ihtiyaç duyduğu nitelikli 
insan gücünün yetiştirilmesi 
amacıyla Milli Eğitim 
Bakanlığı, Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) ve 
TOBB Ekonomi ve Teknoloji 
Üniversitesi arasında 
mesleki ve teknik eğitime 
yönelik hayata geçirilen 
“Mesleki Eğitim İş birliği 
Protokolü” kapsamında 
pilot okul seçilen Adana 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’nde 2023-2024 
öğretim yılında yapılacak 
çalışmalar hakkında 
istişarelerde bulunuldu.  
Protokol Yürütme Kurulu 
toplantısına Adana İl Milli 
Eğitim Müdürü Hasan 
Tevke, Adana Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 

Yücel Bayram, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Adana Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Şahin Bilgiç, Mesleki 
ve Teknik Eğitim Hizmetleri 
Şube Müdürü Murat Yüksel, 
ADASO Genel Sekreteri 
Bora Kocaman, Adana 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi Müdürü Fevzi Tanatar 
ve Mesleki Gelişim ve 
Belgelendirme Direktörü 
Çiğdem Yüzgeç katıldı. 
Müfredat, makine parkı ve 
sarf malzeme, öğrenciler, 
öğretmenler, beceri 
eğitimleri ve işletmeler 
konu başlıklarında 
yapılacak eylem planlarının 
görüşüldüğü toplantıda, 
görüş alışverişinde 
bulunuldu.

TEKNOFEST, 
ADANA'DA 
DÜZENLENECEK

Türkiye’nin önde gelen 
teknoloji şirketleri, kamu, 
medya kuruluşları ve 
üniversitelerin paydaşlığında 
2018 yılından itibaren 
düzenlenen TEKNOFEST’e 
İstanbul, Gaziantep, Samsun ve 
Azerbaycan’ın ardından Adana ev 
sahipliği yapacak. Organizasyon 
yeri ve tarihi henüz belli olmayan 
TEKNOFEST kapsamında 46 
ana kategori, 117 alt kategoride 
düzenlenecek ve prestijli 
yarışmalarda yüksek performans 
sergileyecek teknoloji 
tutkunlarına 25 milyon TL ödül 
ve 50 milyon TL’nin üzerinde 
malzeme desteği sağlanacak. 
TEKNOFEST 2024’te ilkokul 
seviyesinden ortaokul, lise, 
üniversite, lisansüstü ve mezun 
seviyesine kadar düzenlenen 
teknoloji yarışmalarına 
başvurular 20 Şubat 2024 
tarihine kadar sürecek.

Dünyanın en büyük uzay, 
havacılık ve teknoloji festivali 
TEKNOFEST, 2024 yılında 
‘TEKNOFEST ile Gelecek 
Sensin” mottosuyla Adana'da 
gerçekleştirilecek. Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı ile 
Türkiye Teknoloji Takımı (T3) 
Vakfı’nın ana yürütücülüğünde, 

İsveç Hükümeti’nin desteklediği UNDP ve 
ADASO işbirliğinde yürütülen ‘Depremden 
Etkilenen Küçük İşletmelerin Desteklenmesi 
Hibe Programı’ kapsamında Adana’da belirlenen 
işletme sahiplerine 8 milyon 305 bin lira geri 
ödemesiz yardım yapıldı.
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TÜRKİYE SİGORTA, ADASO’DA 
ÜRÜNLERİNİ TANITTI

T ürkiye Varlık 
Fonu bünyesinde 
bulunan kamu 

sigorta şirketleri Ziraat 
Sigorta A.Ş., Halk Sigorta 
A.Ş'nin Güneş Sigorta A.Ş. 
ile birleştirilmesiyle 2020 
yılında kurulan ve ülkenin 
en büyük sigorta şirketi 
ünvanıyla faaliyetlerini 
sürdüren Türkiye Sigorta 
A.Ş., Adana Sanayi 
Odası’nda (ADASO) 
gerçekleştirilen toplantıda 
ürün ve hizmetlerini tanıttı.
ADASO Sakıp Sabancı 
Toplantı Salonu’nda 
düzenlenen toplantıya 
AK Parti 26 ve 27. Dönem 
Adana Milletvekili Tamer 
Dağlı, Türkiye Sigorta 
Yönetim Kurulu Başkan 
Vekili ve Genel Müdürü 
Taha Çakmak, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Kadirli Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Balcılar, 
Kadirli Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu 

Başkanı Mehmethan Yüksel, 
Kadirli Ticaret Borsası 
Meclis Başkanı Seyfettin 
Öztok, Dörtyol Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ercan 
Yıldırım, Kahramanmaraş 
Ticaret ve Sanayi Odası 
Sektör Kurulu Başkanı 
Mehmet Beşen, Adana 
Esnaf ve Sanatkarlar 
Odaları Birliği Başkan Vekili 
Mustafa Gökay Karakuş ve 
çok sayıda iş insanı katıldı. 
 
“TÜRKİYE SİGORTA’YA 
ÖNEMLİ GÖREVLER 
DÜŞÜYOR”
Açılışta konuşan 
ADASO Başkanı Kıvanç, 
dünyanın belirsizliklerle 
dolu bir labirent gibi 
olduğunu belirterek, 
sigortacılık sektörünün bu 
belirsizliklerle baş etme ve 
ekonomik güvenliği sağlama 
noktasında önemli bir role 
sahip olduğunu ifade etti. 
Sektörün dinamik yapısı 
ve sürekli değişen risklerle 

başa çıkma kabiliyetinin 
devamlı bir gelişimi zorunlu 
kıldığını belirten Kıvanç, “Bu 
sektörün cazibesini artıran 
en önemli fonksiyonlardan 
biri ise yaratılan fonları 
çeşitli yatırım enstrümanları 
aracılığıyla ekonomiye 
kazandırmasıdır. Bu 
noktada, gelişmiş ülkelerde 
finansal piyasaların 
önemli bir yapı taşı olan 
sigortacılık sektörü, 
Türkiye’nin ekonomik 
büyümesine de güçlü bir 

katkı sağlamaktadır. Bu 
nedenle ülkemizde Türkiye 
Sigorta’ya önemli görevler 
düşmektedir.” dedi.
 
“ÖNEMLİ PROJELERDE 
İŞ BİRLİĞİ İÇİNDE 
YER ALMAYI 
AMAÇLIYORUZ”
Türkiye Sigorta Yönetim 
Kurulu Başkan Vekili 
ve Genel Müdürü Taha 
Çakmak ise Adana’da 
bulunmanın kendileri için 
büyük önem taşıdığını 
belirterek, “Yangın, tarım, 
sağlık ve otomotiv gibi 
konularda kuvvetli; tüm 
teknik arkadaşlarımın 
olduğu bir ekiple sizlerle 
birlikteyiz. Amacımız, 
iş birliğimizi sürdürmek 
ve Türkiye’nin en büyük 
sigorta şirketi olan Türkiye 
Sigorta’yı daha iyi bir hale 
getirerek, sanayicilerimizin 
yanında olmak ve önemli 
projelerde iş birliği içinde 
yer almaktır.” dedi.
Türkiye Sigorta’nın 
10’uncu ay itibarıyla pazar 
payının yüzde 13,6 ve prim 
üretiminin 44,2 milyar 
TL’ye ulaştığını anımsatan  
Taha Çakmak, “Adımızdan 
aldığımız güçle, sigortaya 
ihtiyaç olan her alanda, 
halkımızın ve sanayicimizin 
yanında olarak, süreci 
birlikte sürdüreceğiz.” dedi. 
Taha Çakmak, Türkiye 
Sigorta’nın müşterilerine 
geniş bir yelpazede hizmet 
sunduğunu, bu ürünler 
arasında hayat sigortası, 
sağlık sigortası, kaza 
sigortası, yangın sigortası, 
trafik sigortası, deniz 
sigortası, işyeri sigortası, 
emeklilik sigortası ve 
bireysel emekliliklerin yer 
aldığını anlattı.

Türkiye Sigorta Yönetim Kurulu Başkan Vekili ve Genel Müdürü Taha 
Çakmak, yangın, tarım, sağlık ve otomotiv alanlarında kuvvetli bir ekiple 
Adanalı sanayicilerin karşısına çıktıklarını belirterek “Amacımız, iş 
birliğimizi sürdürmek ve Türkiye’nin en büyük sigorta şirketi olan Türkiye 
Sigorta’yı daha iyi bir hale getirerek, sanayicilerimizin yanında olmak ve 
önemli projelerde iş birliği içinde yer almaktır.” dedi.
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Yüksel, UNDP Türkiye Kırsal Kalkınma 
Projeleri Koordinatörü Güray Balaban 
ve çok sayıda ilgili katıldı.
 
“MESLEKİ YETKİNLİKLERİ 
GELİŞTİRİLEN KURSİYERLERİMİZ 
FİRMALARDA İSTİHDAM EDİLDİ”
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, toplantının açılışında yaptığı 
konuşmada, Adana Mesleki Eğitim 
Merkezi Teknik Destek Projesi’ni 
başarılı bir şekilde tamamladıklarını, 
proje kapsamında gaz altı kaynakçılık, 
elektrik ark kaynakçılık, CNC torna ve 
CNC freze operatörlüğü alanlarında, 
yüzde 15’i kadın olmak üzere 
toplamda 87 kişinin mesleki eğitim 
yetkinliklerini geliştirerek, çeşitli 
firmalarda istihdamlarını sağladıklarını 
söyledi. Başkan Kıvanç, Metaverse 
Platformu’nda dijital olarak verilen 
gaz altı kaynakçılık eğitiminin ilk olma 
özelliği taşıdığını duyurdu. 
Mesleki Eğitim Merkezi Teknik Destek 
Projesi ile ADASO İnsan Kaynakları 
ve Teknik Kapasitesi’nin artırıldığını 
kaydeden Başkan Zeki Kıvanç, 
“Tüm sanayi sektörlerine yönelik 
eğitmenler, mavi yaka personel, meslek 
lisesi öğrencilerine yönelik online 
gerçekleştirilen iki panel ile sektöre yeni 
bakış açıları kazandırdık. İki gün süren 
Mesleki Eğitimde Yenilikçi Yaklaşımlar 
Hackathonu gerçekleştirdik. Bunların 
dışında, bizim için en önemlisi 4 ayrı 
sektörde 9 yeterlilik alanında ADASO 
Belgelendirme Kuruluşu faaliyete 
geçirildi ve belgelendirme süreçlerine 

A dana’da sanayi kuruluşlarının 
ve işletmelerin nitelikli iş 
gücü ihtiyacının karşılanması 

amacıyla Adana Sanayi Odası (ADASO), 
Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı 
(UNDP) ile iş birliği ile yürütülen, 
Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası'nın 
(EBRD) finansal destek sağladığı 
Mesleki Eğitim Merkezi Teknik Destek 
Projesi başarıyla tamamlandı.
Sakıp Sabancı Toplantı Salonu’nda 
gerçekleştirilen proje kapanış 
toplantısına ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, UNDP Türkiye 
Mukim Temsilcisi Louisa Vinton, EBRD 
Ankara Ofis Başkanı Mehmet Üvez, 
Adana Büyükşehir Belediyesi Genel 
Sekreteri Ergül Halisçelik, Adana 
İl Milli Eğitim Şube Müdürü Murat 

ADASO ve Birleşmiş Milletler Kalkınma Program’nın (UNDP) 
iş birliği, Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası'nın (EBRD) 
finansal desteğiyle yürütülen Mesleki Eğitim Merkezi Teknik 
Destek Projesi başarıyla tamamlandı. Gaz altı kaynakçılık, 
elektrik ark kaynakçılık, CNC torna ve CNC freze 
operatörlüğü alanlarında, yüzde 15’i kadın 87 kişinin mesleki 
yetkinlikleri geliştirilerek istihdamları sağlandı.

MESLEKİ EĞİTİM PROJESİ 
BAŞARIYLA TAMAMLANDI
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çok farklı bir noktaya geldi. Daha ileri 
hedeflere ulaştık.” diye konuştu.
Açılış konuşmalarının ardından 
UNDP Türkiye Kırsal Kalkınma 
Projeleri Koordinatörü Güray Balaban 
ve Adana Sanayi Odası Mesleki 
Eğitim Birim Sorumlusu Çiğdem 
Yüzgeç, katılımcılara proje sunumu 
gerçekleştirdi.Etkinlikte, proje 
kapsamında eğitim alan katılımcıların 
elde ettikleri kazanımları içeren 
duygusal anekdotlar ve başarı hikâyeleri 
paylaşıldı. Katılımcılar, aldıkları mesleki 
eğitimin kendilerine sağladığı fırsatlar 
ve iş dünyasındaki başarıları hakkında 
izleyicilere bilgi aktardı. Etkinlikte, sanal 
gerçeklik (VR) teknolojisi kullanılarak 
mesleki eğitim sürecinin etkili hale 
getirilebileceğine yönelik gösterim 
gerçekleştirildi. Bazı katılımcılara eğitim 
programında kullanılan VR gözlükleri 
takılarak, kaynak eğitimlerin sanal  
ortamda nasıl gerçekleştirildiği interaktif 
olarak anlatıldı.

Adana'daki partnerlerinin iyi olduğunu 
bildiklerini aktaran Mehmet Üvez, 
“Adana Sanayi Odası'na bu konuda 
çok teşekkür ederim. Gerçekten 
başladığımız nokta ile vardığımız nokta 
arasında Mesleki Eğitim Merkezi projesi 

başlandı.” diye konuştu. 
Adana Mesleki Eğitim Merkezi Teknik 
Destek Projesi'nin başarısıyla Adana 
sanayisinin nitelikli insan gücüyle 
sürdürülebilir kalkınmaya katkı 
sağlayacağını belirten Kıvanç, projenin 
devamlılığını ve benzer projelerde iş 
birliğini umut ettiğini dile getirdi.
 
“PROJE, UNDP VE EBRD 
ARASINDAKİ İLK FİNANSAL 
ANLAŞMA OLDU”
UNDP Türkiye Mukim Temsilcisi 
Louisa Vinton ise projenin; Avrupa 
İmar ve Kalkınma Bankası ve Birleşmiş 
Milletler Kalkınma Programı arasındaki 
finansal ilk anlaşma özelliği taşıdığını 
söyledi. Mesleki eğitimin yerel ekonomi 
üzerinde genel anlamda büyük bir 
katkısı olduğuna dikkat çeken Vinton, 
“Bu eğitimler, kişilerin hayatlarını 
idame ettirebilmeleri açısından çok 
önemli. Mesleki eğitim, denklemin iyi 
ve dengeli bir şekilde kurulmasına da 
yardımcı olan bir araç.  ADASO ve 
EBRD iş birliğiyle Adana’da KOBİ’lerin 
kalifiye elaman ihtiyacını karşılamak 
için yürüttüğümüz girişim tamamlandı. 
7 farklı uygulamalı mesleki eğitim 
programı sonucu, eğitim alanların yüzde 
96’sı istihdam edildi.” dedi.
 
“ADANA’DAKİ PARTNERLERİMİZ 
SAYESİNDE PROJEYİ İLERİYE 
TAŞIDIK” 
Projenin çok uzun bir hazırlık 
süreci olduğunu vurgulayan EBRD 
Ankara Ofis Başkanı Mehmet Üvez, 
“Kalkınma projelerinde en önemli konu 
finansmanın ve teknik yardımın yanında 
iş ve projeleri gerçekleştirebileceğiniz 
iyi bir ortağınızın olmasıdır.” dedi. 

Mesleki Eğitim Merkezi Teknik Destek 
Projesi’nde gaz altı kaynakçılık ve elektrik ark 
kaynakçılık eğitimlerinde kursiyerler sanal 
gerçeklik (VR) teknolojisinden faydalandı. 








